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A KDNP képviselői egyhangúlag támogatták 
Sulyok Tamás köztársasági elnökké választását

A Kereszténydemokrata Néppárt 
(KDNP) egyhangúlag támogat-
ja Sulyok Tamásnak, az Alkot-
mánybíróság elnökének jelölését 
a köztársasági elnöki tisztség-
re – közölte Simicskó István, a 
KDNP frakcióvezetője február 
22-én Balatonalmádiban a Kocsis 
Máté Fidesz-frakcióvezetővel kö-
zösen tartott sajtótájékoztatóján. 
Az Országgyűlés – a Fidesz és a 
KDNP képviselőinek egyöntetű 
támogatásával, 134 igen szavazat-
tal – február 26-án meg is válasz-
totta Magyarország államfőjévé 
Sulyok Tamást.

Simicskó István már a kor-
mánypártok kihelyezett frakcióü-
léséről tartott sajtótájékoztatón 
elmondta: „a jelölt álláspontjuk 
szerint kiválóan alkalmas az ál-
lamfői feladatok ellátására”.

Kitért arra is, hogy a Fi-
desz-frakcióhoz hasonlóan a 
KDNP képviselőcsoportja is tá-

mogatja a svéd NATO-csatlako-
zást, amelynek megszavazása a 
február 26-ai parlamenti ülésen 
meg is történt. Simicskó István 
értékelése szerint a korábban ki-
alakult katonai kapcsolatok, ha-
diipari együttműködés jó alapot 
nyújtanak arra, hogy a NATO-ban 
is együtt dolgozzanak. Üdvözölte, 
a svéd miniszterelnök magyaror-
szági látogatását, és megjegyezte, 
hogy a találkozón nagyon fontos 
megbeszélések várhatóak. „Fon-
tos, hogy a két ország vezetője leül 
egymással, rendezi a viszonyt és a 
jövőbe néző együttműködést ala-
kít ki”– hangsúlyozta.

A ratifikálás késlekedését fir-
tató kérdésre azt mondta: Svéd-
országnak semmilyen biztonsági 
kockázata nem nőtt, az, hogy tel-
jes jogú tag lesz, további garanci-
ákat jelent, de a skandináv ország 
korábban is együttműködésben 
állt a NATO-val.

Simicskó István a gyermekvé-
delem területén várható további 
törvényi szigorításokat frakciója 
támogatásáról biztosította. An-
nak minden tételével egyetérte-
nek – közölte.

A frakcióvezető kitért a 
KDNP által kiemelten fontosnak 
tartott kormányzati programok-
ra, a családtámogatási rendszer 
megerősítésére, a gondosó-
ra-programra, a nemzetpolitika 
megerősítésére, az egyházak 
támogatására. Ezek erősítését a 
jövőben is fontos prioritásként 
kezelik – mutatott rá.

Kiemelte még a KDNP javas-
latát az energiaitalok kiskorú-
ak számára történő betiltásáról, 

ilyen jellegű döntés Romániában 
már megszületett – mondta.

A sajtótájékoztatón Kocsis 
Máté elmondta: a kormánypárti 
frakciók javasolják a Fidesz – Ma-
gyar Polgári Szövetség Országos 
Választmányának, hogy a Fi-
desz–KDNP európai parlamenti 
választási listáját – miután Varga 
Judit visszalépett a jelöltségtől – 
Deutsch Tamás vezesse.

Simicskó István ezzel kapcso-
latban elmondta: szeretnék, ha az 
EP-listán Hölvényi György – aki 
a KDNP delegáltja – továbbra is 
helyet kapna. A keresztényde-
mokrata politikus a jövőben is az 
Európai Néppártban tevékeny-
kedne – tette hozzá.

Simicskó István frakcióvezető tájékoztatója a KDNP országgyűlési 
képviselőcsoportjának február 22-ei ülésén

Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes gratulál Sulyok 
Tamás (jobbra) megválasztott köztársasági elnöknek az 
Országgyűlés plenáris ülésén 2024. február 26-án (Fotó: MTI / 
Koszticsák Szilárd)
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Latorcai Csaba: Több mint ezer új  
taggal bővült a KDNP az elmúlt évben

– A veszélyek korát éljük. Hogy 
látja az elmúlt esztendőt állam-
titkárként?
– A 2022-ben elindult orosz–uk-
rán válság az egész ország életére 
rányomta a bélyegét. Soha nem 
látott mértékben ostromolják a 
migránsok a déli határunkat, és 
Brüsszel rosszabbnál rosszabb 
döntéseket hozott, amelyek Eu-
rópa gazdaságát romba dön-
tötték. Nagyon örülünk annak, 
hogy a kormány intézkedéseinek 
köszönhetően immáron ismét 
megindult a reálbér-növekedés, 
azt követően, hogy korábbi ígé-
retünkhöz híven egyszámjegyűre 
csökkentettük az inflációt. Bár 
a veszélyek korában élünk, de 
a kormány intézkedéseinek kö-
szönhetően a magyar emberek 
biztonságban vannak.
Azt látjuk, hogy azokban az or-
szágokban, ahol nincsenek erős 
kormányok, ott az embereket nem 
sikerült megvédeni, ott küzdenek 
a migránsokkal. Egyre több no-
go zóna van Európa különböző 
nagyvárosaiban, ahol a gazdasági 
helyzet sem javul. Úgy gondolom, 
hogy jó úton haladunk a magyar 
emberek védelme tekintetében, 
de nagyon nagy szükségünk van 
arra, hogy a magyar emberek ki 
is álljanak mellettünk, ezért in-
dítottuk a nemzeti konzultációt, 
hiszen komoly vitánk van Brüsz-

szellel, mind a migrációt, mind 
a háborút és a genderkérdéseket 
illetően, mert nem akarjuk, hogy 
a gyerekeink abban a kultúrában 
éljenek. Azt akarjuk, hogy aki fi-
únak születik, az fiú legyen, aki 
lánynak születik, az lány legyen. 
Az apa legyen férfi, az anya nő és 
szükség van arra, hogy kiálljunk 
ezen értékek mellett, ahogy arra 
is, hogy a magyar emberek kife-
jezzék egyetértésüket a kormány-
nyal. Nagyon bízunk benne, hogy 
ez a mostani nemzeti konzultáci-
ónál is így fog történni.
– Miképp értékeli a KDNP 
2023-ban elért eredményeit?

– Az elmúlt egy évben egy na-
gyon komoly fejlődésen mentünk 
keresztül. Nagyon komolyan, tu-
datosan építkezett a Keresztény-
demokrata Néppárt, amelynek 
eredményeképpen elmondható, 
hogy több mint ezer új taggal bő-
vültünk.
A jelenlegi nehéz gazdasági és po-
litikai helyzetben ilyen mértékű 
erősödést egyetlenegy párt sem 
tudott elérni. Ezért úgy gondo-
lom, nincs szégyenkeznivalónk. 
Ez is azt mutatja, hogy a magyar 
embereknek fontos a keresztény-
ség, fontos a kereszténydemokrá-
cia, és fontosnak tartják azt, hogy 

a keresztény Magyarországért 
történő tenni akarásukat kife-
jezésre juttassák azzal is, hogy 
a KDNP aktív tagjai legyenek.
– Mit várnak a 2024-es ön-
kormányzati választásoktól?
– A Fidesz–KDNP megnyerte a 
2019-es önkormányzati válasz-
tásokat. Bizakodóak vagyunk, 
és nagyon reméljük, hogy a 
2019-es jó eredményt még fo-
kozni tudjuk. Várakozásaink 
szerint a Kereszténydemokrata 
Néppártnak több polgármestere 
és több önkormányzati képvi-
selője lesz, mint 2019-ben.
– 2023-ban indult a Keresz-
ténydemokrata Néppárt által 
a „Fogadj örökbe egy keresz-

tet” kezdeményezés, aminek egy 
szimbolikus üzenete is van. Mit 
jeleznek számunkra 2024-ben a 
megújult útszéli feszületek?
– Több mint 160-an jelentkeztek, 
hogy szeretnék az út menti keresz-
teket megújítani. Ezek a keresztek 
igazodási pontok és jelek. Keresz-
tény kultúránk jelei és annak a 
kifejezése, hogy az ott élők fon-
tosnak tartják a kereszténységet, 
fontosnak tartják azt a kulturális 
örökséget, ami a kereszténységen 
nyugszik, ami Magyarországot 
azzá tette, ami, amelynek kö-
szönhetően a magyarság otthon-
ra talált a Kárpát-medencében, 
és gyarapodtunk és gyarapszunk 
mind lelkileg, mind szellemileg, 
mind anyagilag. Most is, a XXI. 
században. Ezt kell nekünk erő-
síteni, és ezt fejezik ki a keresz-
tállítások, a keresztmegőrzések, 
a keresztfelújítások által a helyi 
közösségek.
– A politikai kommunikáció te-
rületén is kiemelten fontos lett 
(ha nem a legfontosabb) mára 
az intenzív virtuális jelenlét. 
Hogyan alkalmazkodnak ko-
runk ezen kihívásához?
– Az év során megújítottuk a 
KDNP social media-felületeit. 
Minden vármegyében digitális 
munkatársak segítik a kommu-
nikációnkat, így  tudatosabban 
tudjuk a helyi híreket, a helyi kö-
zösségi eseményeket megjeleníte-
ni, és elindult a KDNP megújult 
honlapja is. Bízunk benne, hogy 
egyre több embert tudunk ezeken 
a felületeken elérni, egyre több 
hírt tudunk megosztani álláspon-
tunkról a világot és az országot il-
letően, hogy véleményünk szerint 
merre kell az országnak haladnia, 
merre halad a Kereszténydemok-
rata Néppárt, úgyhogy mindenkit 
kérek, minél többen keressék fel 
a www.kdnp.hu címen a megújult 
honlapunkat.

Latorcai Csaba parlamenti államtitkárral, a KDNP ügyvezető alelnökével a párt Önkormányza-
ti Tanácsának kecskeméti ülésén beszélgetett a vasarnap.hu. Az alábbiakban ezt az interjút 
olvashatják.
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Navracsics Tibor 
vezetésével létrejött az 
önálló Közigazgatási és 
Területfejlesztési Minisztérium

A Miniszterelnökségből történő 
kiválással, január elsejével lét-
rejött az önálló Közigazgatási és 
Területfejlesztési Minisztérium. 
A tárcát Navracsics Tibor mi-
niszter, országgyűlési képviselő, 
a KDNP Veszprém vármegyei 

elnöke vezeti.
A tárca mi-

nisz terhelyet-
tese, a KDNP 
ügyvezető alel-
nöke, Latorcai 
Csaba úgy fo-
galmazott: az új 
területfejleszté-
si politika a tér-
ségi együttmű-
ködést helyezi 
előtérbe. „Azon 

dolgozunk, hogy Magyarország 
térségei minél versenyképesebbé 
váljanak. Versenyképesek egy-
mással, és versenyképesek nem-
zetközi szinten is” – tette hozzá.

 KDNP.HU

Tovább erősödik a Hungary Helps Program

Változott a Hungary Helps Prog-
ramról szóló törvény január 
1-jétől, így a jövőben a magyar 
szerepvállalás még erősebb lesz 
– mondta a Külgazdasági és 
Külügyminisztérium üldözött 
keresztényeket segítő progra-
mokért felelős államtitkára, a 
KDNP alelnöke s közelmúltban 
az M1 aktuális csatorna műso-
rában.

Azbej Tristan elmondta, hogy 
a módosítás révén Magyarország 
nemcsak humanitárius támoga-
tást nyújt, hanem a gazdasági 
fejlesztés és a béketeremtés esz-
közeivel is segítséget tud adni.

Ezzel a magyar szerepvállalás 
még erősebb lesz, Magyaror-

szág jobban 
tudja érvé-
nyesíteni a 
keresz tény 
s z o l i d a r i -
tást, vala-
mint azt az 
elvet, hogy 
nem a bajt 
kell Euró-
pába hozni, 
hanem a se-
gítséget kell 
o d a v i n n i , 

ahol a baj van – jelentette ki, ki-
emelve: emberiességi kötelesség 
az életmentő segítség biztosítása 
az üldözötteknek.

Az államtitkár közlése szerint 
mára a kereszténység a világ leg- 
üldözöttebb vallása lett, évről 
évre mintegy ötezer embert gyil-
kolnak meg azért, mert Krisztust 
követi. Hozzátette: a támadá-
sok jelentős része, mintegy 80 
százaléka Nigériában történik. 
Karácsonykor az afrikai ország-
ban „dzsihadista, iszlamista esz-
méket valló pásztortörzsek” 20 
keresztény települést támadtak 
meg és mintegy 200 keresztényt 
lemészároltak. „A felvételek 
szerint tudatosan a karácsonyi 

istentiszteletekre időzítették tá-
madásokat, amelyek mögött a 
dzsihadista iszlamista motiváció 
áll” – mondta Azbej Tristan.

Kitért arra is, hogy a nyuga-
ti sajtóban csak kevesen szá-
moltak be az eseményekről, és 
azokat úgy állították be, mint 
pásztortörzsek földművelő fal-
vak elleni támadását. Arról nem 
beszélnek, hogy a hírek szerint 
az Al-Kaida iszlamista terror-
szervezet által felfegyverzett 
és kiképzett dzsihadista törzsek 
állhatnak a keresztény embere-
ket, közösségeket ért támadás 
mögött – mondta.

„Fontos, hogy megtörjük a 
közömbösséget, a hallgatást, a 

tagadást, és kimondjuk, hogy itt 
keresztényüldözésről van szó” – 
emelte ki az államtitkár.

Az iszlamista terrorizmus már 
Európában is megjelent – hív-
ta fel a figyelmet Azbej Tristan. 
Mint mondta, a híradások szerint 
Németországban tervezetek tá-
madásokat, de azok végrehajtá-
sát a hatóságok meg tudtak aka-
dályozni.

Emlékeztetett arra, hogy 
tavasszal Spanyolországban 
támadott meg egy iszlamista 
merénylő egy katolikus temp-
lomot, ahol megölt egy sekres-
tyést és súlyosan megsebesített 
egy papot.

 MTI

A Kossuth Rádió Jó reggelt, 
Magyarország! című műso-
rában az államtitkár felhívta 
a figyelmet arra, hogy a ke-
resztények elleni támadások 
a keresztény ünnepek idején 
megsokszorozódnak. Vélemé-

nye szerint ennek egyik oka az 
iszlamista keresztényellenes-
ség, a másik oka pedig a Nyu-
gat-Európában terjedő liberális 
keresztényellenes ideológia, 
amely a kereszténységet elnyo-
mónak, üldözőnek állítja be.

Kéz a kézben a liberális, illetve az 
iszlamista keresztényellenesség

Hollik István: Magyarország 
megőrizte békéjét és stabilitását 
az elmúlt nehéz esztendőben is
„Magyarországon béke van, az 
ország megőrizte stabilitását 
ezekben a nehéz időkben is” – 
hangsúlyozta a Fidesz–KDNP 
kommunikációs igazgatója óév 
végi videónyilatkozatában.

Hollik István azt mondta: „a 
2023-as év nagyon nehéz volt, 
magunk körül csak gondokat és 
kihívásokat láthattunk”: a szom-
szédban folyó háború alapjaiban 
rengette meg a „béke ígéretére” 
épített Európai Uniót, és „az el-
hibázott brüsszeli válaszlépések” 
csak tovább nehezítették a hely-
zetet. Egekbe szökő energiaárak, 
azt követő infláció és gazdasági 
visszaesés jellemezte Brüsszel 
szankciós politikáját – emelte ki.

Emlékeztetett: a háború mellett 
a terror is „felütötte fejét” az öreg 
kontinensen; az Izraelt ért terror-

támadás felbátorította a beván-
dorló tömegeket és felébresztette 
az alvó terrorsejteket is.

„Alig voltak hetek, amikor nem 
hallottunk valamilyen szörnyű 
merényletről, Hamász melletti 
tüntetésről vagy éppen az európai 
polgárok megfélemlítéséről” – 
mondta Hollik István, hozzátéve, 
hogy Európa nyugati országaiban 
még a karácsonyi vásárok sem 
lehetnek biztonságban. Úgy fo-
galmazott: „az ilyen vészterhes 
időkben” a szeretteinkkel töltött 
karácsonyi együttlét is felérté-
kelődött, hiszen Magyarországon 
béke van, a stabilitásunkat meg-
őriztük ezekben a nehéz időkben 
is, és jó reményekkel fordulha-
tunk a 2024-es év felé.

 HAZÁNK – MTI
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Simicskó István: Komoly tétje van az 
EP-választásnak

– Miként értékeli a 2023-as 
évet?
– Nehéz éven vagyunk túl. Ta-
valy decemberben még remény-
kedtünk, hogy az ukrán–orosz 
háború és a teljesen értelmetlen 
vérontás befejeződik a szomszé-
dunkban. Húsba vágó módon 
éreztük meg Magyarországon 
ennek a hatásait: elsősorban az 
elhibázott uniós szankcióknak 
köszönhetően mind az ország 
üzemanyag-ellátása, mind pedig 
a fűtésre használt energia bizto-
sítása terén komoly nehézségek-
kel szembesültünk. Mindezek 
ellenére a nemzeti–keresztény 
kormány politikájának köszön-
hetően a magyar gazdaság stabil 
növekedési pályára állt, és ősz-
re a háborús inflációt is sikerült 
egy számjegyűre csökkenteni. 
Az Európai Unióval való tár-
gyalások során olyan engedmé-
nyeket harcoltunk ki a szankci-
ókkal szemben, hogy az eredeti 
elképzelésekkel ellentétben az 
elfogadott csomagok végül nem 
okoztak nálunk megoldhatatlan 
krízist. 
A pandémia és a háború miat-
ti gazdasági hatások, illetőleg 
a felelőtlen uniós intézkedések 
által gerjesztett válság kezelé-
se önmagában is embert próbá-
ló feladat, de mindezek mellett 
nemzetközi színtéren is folya-
matosan meg kellett védenünk 
a saját álláspontunkat, hiszen az 
EU politikai okokból hatalmas 
– amúgy nekünk jogosan járó – 
összegeket tart vissza hazánktól, 
s különböző eszközökkel igyek-
szik nyomást gyakorolni ránk, 
hogy világosan megfogalmazott 
nemzeti érdekeinket adjuk fel 
valamilyen ködös brüsszeli elvá-
rással szemben. 
További tragikus történés volt az 
Izraelt ért alattomos Hamász-tá-
madás, amelynek során ártat-
lanok ezrei váltak az erőszak 

áldozatává. Az is megdöbbentő 
és elgondolkodtató, sőt baljósla-
tú, hogy a világ közvéleménye 
mennyire nem egységes már egy 
brutális terrortámadás elítélé-
sének a kérdésében sem. Az ár-
tatlan emberélet értelmetlen és 
erőszakos kioltása sosem kaphat 
menlevelet szubjektív politikai 
megítélés alapján.
– Eközben a baloldal itthon 
minden idők legnagyobb finan-
szírozási botrányába került.
– Sajnos a hazai baloldal to-
vábbra is a 2022-es választáson 
elszenvedett csúfos vereségét 
próbálja értelmezni, csupán a 
guruló dollárok rabságában ver-
gődik és nem hajlandó tanulni 

a saját hibájából. Semmi jelét 
nem mutatja annak, hogy a ma-
gyar érdekek mellett kezdene 
politizálni, hiszen Brüsszelben 
továbbra is Magyarország ellen 
dolgozik. A baloldali képviselők 
rendre amellett kardoskodnak, 
hogy Magyarország ne kapja 
meg a neki járó uniós pénzeket. 
A kormányt akarják nehéz hely-
zetbe hozni, de azzal nem törőd-
nek, hogy a magyar embereket 
is megrövidítik. Külföldi érdek-
csoportok hatalmas összegekkel 
támogatták őket az előző parla-
menti választás alkalmával, hogy 
a választópolgárokat becsapva, 
hazugságokkal és manipuláci-
óval velük együttműködőbb, a 

magyar nemzeti érdekek iránt 
kevésbé elkötelezett hatalom 
kerülhessen a kormányrúdhoz. 
Szerencsére próbálkozásuk elbu-
kott, a magyarok döntöttek, és a 
nemzeti-keresztény kormányra 
bízták az ország vezetését.
– Két választás is lesz idén. Mi-
lyen fontos témák lesznek az 
európai parlamenti és az ön-
kormányzati választás kampá-
nyában?
– Az EP-választás tétje nagyon 
komoly. Arról kell döntenünk, 
hogy a közösség milyen irányba 
menjen tovább. Ha az Európai 
Unió nem talál vissza a keresz-
tény gyökereihez, az alapító 
atyák által kijelölt útra, és nem 
kap észbe a brüsszeli elit, akkor 
az esztelen migrációs politika, az 
ukrán–orosz fegyveres konflik-
tus végtelenül rossz kezelése és 
az önsorsrontó eszmei irányza-
tok vad tombolása szétverheti 
ezt a jobb sorsra érdemes közös-
séget. 
Ezt meg kell állítanunk! Minél 
több olyan EP-képviselőt kell az 
Európai Parlamentbe juttatni, 
akiknek van szemük a látáshoz 
és képesek elforgatni az EU kor-
mánykerekét, hogy ne zuhatag 
felé, hanem a biztonságos vizek 
felé haladjon! Éppen ezért hang-
súlyoznunk kell a választóknak, 
hogy mi is az igazi tétje a vok-
solásnak. 
Ugyanez a feladat az önkor-
mányzati választás esetében is, 
amelyet most egy időben tartunk 
az EP-választással. Hiteles és 
magabiztos jelölteket kell állíta-
nia a Fidesz–KDNP-szövetség-
nek az ország minden pontján. 
Sok olyan településen, amelyet 
a baloldal irányít ötödik éve, a 
közélet botrányoktól hangos. A 
baloldali pártok egymást mar-
ják és vérre menő harcot foly-
tatnak a pozíciókért. Eladósított 
önkormányzatok, inkompetens 

Az önsorsrontó eszmei irányzatok vad tombolása szétverheti az Európai Uniót, ezt a jobb sors-
ra érdemes közösséget – fogalmazott a Magyar Nemzetnek adott interjúban Simicskó István 
az idei európai parlamenti választás tétjével kapcsolatban. A Kereszténydemokrata Néppárt 
frakcióvezetője szót ejtett arról is, hogy az önkormányzati választáson hiteles és magabiztos 
jelölteket kell állítani a kormánypártoknak az ország minden pontján. Mint mondta, a KDNP 
erős bajtársi szövetségben politizál a Fidesszel, ami egy jól bevált és kipróbált konstrukció.
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döntések, tanácsadók garmadá-
ja, átláthatatlan, mutyigyanús 
ügyek vannak a mérleg baloldali 
serpenyőjében. Budapest kiváló 
példa arra, hogy nem érdemes 
rájuk bízni a vezető szerepet. Fő-
városunk prosperáló, rendezett 
költségvetéssel rendelkező nagy-
város volt Tarlós István idején. A 
jelenlegi kurzus hangzatos ígére-
teiből csupán a kincstár kiüríté-
sére és a közlekedés felforgatá-
sára futotta. Meg kell mutatnunk 
az embereknek, hogy van alter-
natíva és nemcsak biciklisávok 
felfestésével, méhlegelőkkel le-

het városvezetést tettetni, hanem 
valódi fejlődést és fejlesztést is 
lehet elősegíteni a településeken.
– Milyen szerepe lesz a  
KDNP-nek a kampányokban?
– A KDNP erős bajtársi szövet-
ségben politizál a Fidesszel, ami 
egy jól bevált és kipróbált konst-
rukció. Mi, kereszténydemokra-
ták hiszünk abban, hogy mi adjuk 
ennek az együttműködésnek a 

kereszténydemokrata „vitorláját”, 
amely biztosítja, hogy mindig a 
közös cél felé haladjunk előre.
– Nemrég döntött az Európai 
Bizottság, hogy Magyarország 
megkaphatja az uniós források 
egy részét. Mikor juthat hozzá 
hazánk a további összegekhez?
– Bízom benne, hogy a lehető 
legrövidebb időben belül való-
ban hozzáférhetővé válnak ezek 
a források. Az ezzel kapcsola-
tos vállalásainkat maradéktala-
nul teljesítettük. Ha megszűnik 
Brüsszel politikai okokból moti-
vált ellenállása, rövid időn belül 

megérkezhet Magyarországra az 
a pénz, amely amúgy jár a ma-
gyaroknak. Többek között azért 
is lenne fontos a konzervatív 
brüsszeli fordulat a közelgő uni-
ós választáson, mert ha azok a 
pártok kerülnek többségbe, ame-
lyek egyetértenek a Magyaror-
szág által képviselt iránnyal pél-
dául a migráció vagy a szankciók 
kérdésében, meggyőződésem, 

hogy véget ér az a 
méltatlan és jogta-
lan támadássoro-
zat, amelynek most 
ki vagyunk téve.
– A kormány ti-
zenharmadik al-
kalommal kéri ki 
a magyarok véle-
ményét a nemzeti 
konzultációval. A 
konzultáció egyik 
fontos kérdése 
Ukrajna EU-csat-
lakozásáról szól. 
Milyen következ-
ményekkel járna, 
ha Ukrajna az unió 
tagjává válna?
– Az igazi prob-
léma az, hogy ezt 
igazán az EU egyik 

intézménye sem mérte föl teljes 
részletességgel! Az biztos, hogy 
Ukrajna katasztrofális gazdasá-
gi állapota, hatalmas területe és 
a hihetetlenül magas korrupciós 
veszély miatt teljesen átrendezné 
az EU eddig kialakult finanszíro-
zási rendszerét. A mezőgazdasá-
gi földalapú támogatások rend-
szere is felborulna. Arról nem is 
beszélve, hogy jogi és egyéb fel-
tételek sem adottak ahhoz, hogy 
Ukrajna csatlakozhasson az Eu-
rópai Unióhoz. Amúgy pontosan 
milyen határokkal csatlakozna 
Ukrajna? Mennyi lakossal?
Emlékezetes, hogy ez az ország 
háborúban áll Oroszországgal, 
aminek következtében milli-
ók hagyták el a szülőföldjüket. 
Együtt érzek az ukrán néppel, 
megérdemlik a békét és a jobb 
életminőséget, de számos kérdés 
van, miközben hivatalos és meg-
nyugtató válasz egyelőre nincs. 
Válaszok nélkül nem kerülhet be 
Ukrajna az EU közösségébe!
– A korábbiakhoz hasonlóan a 
baloldal ismét nem tartja fon-
tosnak, hogy meghallgassák a 
magyarok véleményét. Mi lehet 
az oka annak, hogy a hazai bal-
oldal rendre kritizálja a nem-
zeti konzultációt?
– Számtalanszor elmondtuk már, 
hogy a magyar baloldal önsors-
rontó módon politizál. Egysze-
rűen képtelen az emberek véle-
ményét tiszteletben tartani és 
figyelembe venni, ezért időről 
időre elbuknak a választásokon. 
Ebből azonban nem azt a követ-
keztetést vonják le, hogy változ-
tatniuk kellene, hanem annál job-
ban meg akarnak felelni külföldi 
pénzelőik politikai elvárásainak. 

E külföldi érdekeket azonban 
érthető módon nem befolyásolja 
a magyarok véleménye, ezért a 
DK-tól kezdve a Momentumon át 
a többi, Gyurcsány koordinálta 
párton keresztül, őket sem izgat-
ja igazán, mit is szeretne a nép.
– Hatalmas a migrációs nyo-
más hazánkon. Ilyen helyzet-
ben miként lehet Magyaror-
szág biztonságát megóvni?
– Egyszerűen nincs más választá-
sunk, mint kitartani. Ellenszélben, 
politikai és gazdasági nyomás kö-
zepette is meg kell védenünk a ha-
tárainkat. Ma már a napnál világo-
sabb minden ember számára, hogy 
az egyetlen tartós és hatékony 
megoldást a migrációs nyomás-
ra Magyarország kínálta, amikor 
technikai és jogi határzárral vágta 
el az illegális migráció útját, erős 
határvédelmet épített ki, és alapja-
iban kérdőjelez meg minden olyan 
uniós megoldást, amely kötelező-
en írná elő minden tagország szá-
mára milliónyi idegen kultúrájú, 
vallású, idegen nyelvű és többsé-
gében alkalmazkodni nem kívánó 
ember betelepítését.
A közelgő EP-választás talán 
más országok vezetőit is ráéb-
resztheti, hogy eddig az európai 
és nemzeti érdekeik ellen politi-
záltak. Nekünk szövetségeseket 
kell keresünk és minél haszno-
sabb, szorosabb együttműködé-
seket kell kialakítanunk az „ön-
tudatra ébredt” államokkal.
– A KDNP kiemelt figyelmet 
szentel a magyar családok 
megsegítésére. Várhatók újabb 
családtámogatási intézkedések 
ebben az évben?
– A családok pártjaként rendkí-
vül büszkék vagyunk arra, hogy 
a nehéz gazdasági körülmények 
között is megvédtük az elért 
eredményeinket. A családtámo-
gatások növelése a demográfiai 
krízis egyetlen járható megoldási 
alternatívája, amelyet nemzetkö-
zi szinten is elismeréssel illetnek 
a szakemberek. Ebben a tekin-
tetben szó sem lehet arról, hogy 
hátradőljünk! Folyamatosan fej-
lesztjük és átalakítjuk azt a rend-
szert, amely a gyerekvállalást, a 
családok mindennapi életét teszi 
könnyebbé. A csok plusz mel-
lett még felsorolni nehéz, hogy 
mennyi segítség és támogatás 
segíti 2024-ben is a családok éle-
tét Magyarországon. A családtá-
mogatást nemzetstratégiai kér-
désnek tekintjük, amelyből sem 
háború, sem válság miatt nem 
engedünk.

„A közelgő EP-választás 
talán más országok 
vezetőit is ráébresztheti, 
hogy eddig az európai és 
nemzeti érdekeik ellen 
politizáltak.
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Afrikai fiatalok jövője Afrikában van – jelentés 
az oktatás helyzetéről a fejlődő országokban
Decemberben az Európai Parlament strasbourgi plenáris ülésén nagy többséggel fogadta el Höl-
vényi György európai parlamenti képviselő oktatásról szóló jelentését. A Kereszténydemokrata 
Néppárt alelnöke ebben a határozatban összegezte az elmúlt években fejlesztéspolitika terén az 
afrikai oktatásért végzett munkáját. A dokumentum a Magyarország által képviselt helyben se-
gítés kultúrájának sikere is, amely elismeri: az egyházi szervezetek Afrikában az állam feladatait 
látják el az oktatás biztosításának terén.

Miközben az év végén végre 
megkaptuk a nekünk járó uniós 
pénzek egy részét, 2023 utolsó 
plenáris hete is magyar sikerrel 
ért véget Strasbourgban. Az Eu-
rópai Parlament nagy többséggel 
fogadta el az fejlődő országok 
oktatásának támogatásáról szóló 
jelentést. A Hölvényi György ál-
tal jegyzett szöveg az elmúlt évek 
tényfeltáró munkájának és afrikai 
partnerekkel kiépített szoros kap-
csolatnak az eredménye. 

A kereszténydemokrata poli-
tikus hosszú ideje foglalkozik 
a kontinenssel a Fejlesztési Bi-
zottság néppárti szóvivőjeként, 
valamint az Európai Parlament 
és a fejlődő országok képviselőit 
tömörítő parlamenti közgyűlés 
tagjaként is. A képviselő kiemel-
te: „számos alkalommal járhat-
tam tényfeltáró úton Afrikában, 
illetve gondolkodtunk közösen az 
együttműködés lehetőségeiről a 
partnerországok képviselőivel és 
szakembereivel Brüsszelben is”.

Az elmúlt évekre ugyanis nyil-
vánvalóvá vált: az afrikai demo-
gráfiai, gazdasági és biztonsági 
helyzet nem csupán Afrika kihí-
vása. A migrációs válság világo-
san megmutatta: Afrika problé-

mái Európa 
problémái is. 
Egymásra va-
gyunk utalva. 
Ez tény. 

Afrika na-
gyon közel van 
Európához. Az 
uniós bürokra-
ták mégis ké-
pesek teljesen 
eltávolodni a 
valóságtól. A 
jelentés éppen 
ezért határo-
zottan kiáll 
amellett, hogy 
ha tényleges 
változást vá-
runk, a rea-

litáshoz kell ragaszkodnunk. A 
valóság pedig az, hogy Afrikában 
több mint 500 millió 14 évesnél 
fiatalabb gyermek él. Az államok 
legtöbbször egészen egyszerűen 
képtelenek megoldani, hogy ezek 
a gyerekek tisztességes körülmé-
nyek között tanulhassanak. Az 
UNESCO legfrissebb becslései 
szerint az általános iskolai oktatás 
biztosításához 2030-ig 44 millió 
új tanárra lesz szükség. Szinte fel-
foghatatlan szám.

Látni kell, hogy Afrikában 
évente 10-12 millió fiatal lép 
be a munkaerőpiacra. A kérdés 
az, hogy ők valós ismeretekkel 
kezdhetik-e meg felnőtt életüket, 
tudásukkal saját közösségeik fej-
lődéséhez hozzájárulva, vagy a 
jobb élet hamis ígéretében bízva 
csónakba szállnak. 

A migráció valós fenyegetés, 
ezért az uniónak is a valóságból 
kell kiindulnia: a migrációt pedig 
az iskolapadban kell megállítani. 
Fel kell számolni azt a brüsszeli 
mítoszt, hogy a migráció jó. A 
fiatalok elvándorlása káros, elle-
hetetleníti Afrika gazdasági fej-
lődését.

A tét és a feladat is hatalmas. 
Nem szabad tehát azt gondol-

nunk, hogy ez a kihívás komoly, 
hosszú távú elköteleződés nélkül, 
csupán kampányszerű intézkedé-
sekkel megugorható. Elkötelező-
désre van szükség első sorban az 
afrikai országok részéről. Vállal-
niuk kell, hogy saját erőforrása-
ikat is az oktatás javításába fek-
tetik. De ugyanígy az uniónak is 
vállalnia kell, hogy a fejlesztési 
költségvetés meghatározott részét 
az oktatás támogatására fordítja. 
Ez ugyanis gazdasági fellendülést 
generál, jövőképet kínál, így segí-
ti a helyben maradást Afrikában. 
Ennek a jól megfontolt cselekvé-
si tervnek a kidolgozására és a 
megfelelő költségvetési fedezet 
biztosítására szólítja fel a most 
elfogadott határozat az Európai 
Bizottságot.

A dokumentum végre a kiváltó 
okok helyben történő kezelését és 
nem azok Európába importálását 
tűzi ki célul. Ez a Magyarország 
által képviselt helyben segítés po-
litikájának sikere is. Emellett ko-
moly előrelépés az is, hogy a ha-
tározat elismeri 
a vallási szerve-
zetek oktatásban 
betöltött szere-
pét. Sőt a velük 
való együttmű-
ködésre szólítja 
fel az EU-t. A 
Bizottság mind-
eddig a rosszul 
értelmezett vi-
lágnézeti semle-
gesség jegyében 
g y a k o r l a t i l a g 
kizárta az egyhá-
zakat a fejlesztési 
finanszírozásból, 
holott Afrikában 
azok biztosítják 
az oktatás és az 
e g é s z s é g ü g y i 
ellátás negyven 
százalékát. 

Az elért ered-
mények mellett 

azonban azt is látni kell, hogy 
erős az ideológiai ellenszél. A 
szövegtervezet kapcsán éles vi-
ták alakultak ki például a fiatalok 
iskolai szexuális nevelése terén. 
A szélsőséges genderideológia 
túlkapásait – amelyek teljesen 
figyelmen kívül hagyja a partne-
rországaink kulturális hagyomá-
nyait – csak nagy nehezen sike-
rült kiküszöbölni.

Van tehát még teendő bőven, de 
van ok a reményre is. Fontos pél-
dául az a nyilatkozat, amelyben 
húsz afrikai ország vezetője vál-
lalta, hogy nemzeti költségvetésük 
mintegy ötödét oktatásra fordít-
ják! Emellett az EU-ban is sikerült 
elérni, hogy a jelenlegi fejlesztési 
költségvetés tíz százaléka ezt a célt 
szolgálja. A következő lépés, hogy 
ez beépüljön a többéves pénzügyi 
keretbe is. Végre ki kell monda-
nunk: az Afrikai fiatalok jövője 
Afrikában van. Az oktatás pedig 
elengedhetetlen eszköz a helyben 
maradásukhoz.

 HAZÁNK 
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Rétvári Bence: Nincs az az ideológia, 
amely indokolná az „embervadászatot”

Az elítélt Fekete-Győr András és Varju László 
távozzon a közéletből!
Erőszakos csalónak nevezte 
Varju László DK-s országgyű-
lési képviselőt a Fidesz–KDNP 
kommunikációs igazgatója, 
emlékeztetve arra, hogy a bí-
róság a közelmúltban döntést 
hozott „Gyurcsány Ferenc poli-
tikusának” az ügyében. Hollik  
István emlékeztetett: a bíróság 
kimondta, hogy Varju László 
testi sértést és garázdaságot kö-
vetett el, valamint a választás 
rendje elleni bűncselekmény-
ben is bűnösnek találták. Meg-
jegyezte, ez ismerős a magyar 

baloldallal kapcsolatban.
Úgy fogalmazott: Gyurcsány 

Ferenc 2006-ban az őszödi be-
szédben bevallotta, hogy csalás-
sal nyerte meg az országgyűlési 
választást, majd, hogy a hatal-
mat megtarthassa, erőszakot 
alkalmazott békés tüntetőkkel 
szemben október 23-án. „Most, 
18 évvel később a bíróság mond-
ta ki, hogy Varju László csalás-
sal nyert az 2018-as országgyű-
lési választáson, és erőszakot 
alkalmazott. Persze azért, hogy 
a főnöke visszaszerezhesse a 

hatalmat” – jelentette ki Hollik 
István.

Véleménye szerint 18 év alatt a 
baloldalon nem változott semmi, 
a hatalom megszerzéséért vagy 
megtartásáért továbbra is bármire 
képesek, hazugságra, erőszakra, 
vagy ha kell, csalásra is.

Ezt viszont a Fidesz–KDNP 
nem hajlandó elfogadni, ezért 
azt követelik, hogy Varju Lász-
ló távozzon a közéletből – jelez-
te a kormánypárti politikus, azt 
szorgalmazva, Varju Lászlóhoz 
csatlakozzon a momentumos 

Fekete-Győr András is, akit 
szintén elítélt a bíróság nemrég. 
Csalóknak és erőszaktevőknek 
nincs helyük a magyar Országy-
gyűlésben – hangsúlyozta Hollik 
István.

Mint ismert, másodfokon egy 
év börtönbüntetésre ítélték Feke-
te-Győr Andrást, a Momentum 
korábbi elnökét egy 2018-as el-
lenzéki demonstráción eldobott 
füstgránát és a rendőrökkel tör-
tént lökdösődés miatt. A bünte-
tést a bíróság két év próbaidőre 
felfüggesztette.

Rétvári Bence felidézte, hogy a 
mintegy húszfős külföldi csoport 
tagjai fényes nappal, a főváros köz-
területein, hátulról, „aljas módon” 
támadtak a véletlenszerűen, illetve 
a ruházatuk alapján kiválasztott ál-
dozataikra.

Viperával ütéseket mértek a lá-
bukra, a földre rogyott embereket 
ütötték, rúgták, amivel 2-7 cm 
hosszúságú repesztett sebeket, ujj-
törést, alkarcsont törést, agyrázkó-
dást, szemüreg- és arcüreg törést, 
valamint bevérzéseket, zúzódá-
sokat okoztak, majd lefújták őket 
gázsprayvel és gyorsan elmenekül-
tek. Az egyik áldozat fejére például 
13 ütést mértek”– emelte ki az ál-
lamtitkár.

Emlékeztetett arra, hogy az ál-
dozatok magyar, lengyel és német 
állampolgárok voltak, akik nyu-
godtan sétáltak nagy forgalmú köz-
területeken. Elfogadhatatlan, hogy 
bűnszervezetben, fényes nappal az 
utcán véresre verjenek embereket – 
szögezte le Rétvári Bence.

Hangsúlyozta, az antifa mozga-
lom velejárója az erőszak, aktivis-
táik azt gondolják, hogy nekik sza-
bad erőszakot alkalmazni, és céljuk 
az anarchia, az, hogy a jelenlegi 
társadalmi rendet lebontsák.

A magyar kormány a törvény-
tisztelő állampolgárok, az áldoza-
tok oldalán áll; Magyarország a 
béke és a biztonság szigete, elfo-
gadhatatlan, hogy külföldről azért 
érkezzenek antifa aktivisták Ma-
gyarországra, hogy ilyesfajta me-
rényleteket kövessenek el”– mond-
ta az államtitkár.

Beszámolt arról, hogy az elő-
készület „antifa oldalról” idén 
is hasonló volt, azonban a ren-

dőrség felkészülésének köszön-
hetően sikerült megelőzni, hogy 
hasonló eset történjen, most 
mindenki biztonságban volt Bu-
dapest utcáin.

Kuczik János Zoltán rendésze-
ti országos rendőrfőkapitány-he-
lyettes közölte, a tavalyi elkövetők 
közül 17 főt azonosítottak, velük 
szemben eljárás folyik.

Idén fokozott ellenőrzés volt a 
fővárosban ebben az időszakban, 

a megelőző héten több mint tíz 
helyszínen nagy létszámban jelen 
voltak a rendőrök, de ellenőrizték 
az aluljárókat és a szélsőséges, ra-
dikális csoportok által látogatott 
szórakozóhelyeket is, valamint a 
térfigyelő kamerákon keresztül is 
végeztek megfigyelést – fejtette ki 
a vezérőrnagy.

Hozzátette, mivel a tavalyi elkö-
vetők külföldi állampolgárok vol-
tak, idén együttműködtek a külföl-
di társszervekkel.

A Kitöres napjával kapcsolatban 
öt rendezvényről érkezett bejelen-
tés idén, két rendezvényt betiltot-
tak, hármat pedig biztosítottak, 
ennek keretében több mint három-
száz főt igazoltattak, ők többségük-
ben radikális csoportokhoz tartozó 
külföldi állampolgárok voltak – tu-
datta a rendőrfőkapitány-helyettes. 
Elmondta, hogy öt főt előállítottak, 
ők késeket, gázsprayt, lőfegyvere-
ket tartottak maguknál.

A fokozott rendőri jelenlétnek 
köszönhetően semmilyen erősza-
kos cselekmény nem történt idén 
a fővárosban – jelentette ki Kuczik 
János Zoltán.

A sajtótájékoztatón videófelvéte-
leket is bemutattak a tavalyi brutá-
lis antifa-támadásokról.

Nincs az az ideológia, amely indokolná az „embervadászatot”, amelyet az antifa terroristák foly-
tattak egy évvel ezelőtt Budapest utcáin – jelentette ki a Belügyminisztérium parlamenti államtit-
kára, a KDNP alelnöke február közepi, fővárosi sajtótájékoztatóján.

Rétvári Bence, a Belügyminisztérium parlamenti államtitkára 
(j) és Kuczik János Zoltán országos rendőrfőkapitány-
helyettes (b) az Egy éve történtek a brutális antifatámadások 
Budapesten címmel tartott sajtótájékoztatón a 
Belügyminisztériumban 2024. február 14-én. (Fotó: MTI/
Bruzák Noémi)
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Hölvényi György: Kiélezett 
küzdelemre készülhetünk
Az Európai Unió azokra a kereszténydemokrata értékekre alapult, amelyeket Magyarország tá-
mogat – fogalmazott Hölvényi György a Magyar Nemzetnek adott január végén interjúban. A Ke-
reszténydemokrata Néppárt (KDNP) európai parlamenti képviselője beszélt az általa kidolgozott 
jelentés elfogadásáról, a Hungary Helps Program sikereiről, valamint arról is, hogy mikor juthat 
hozzá hazánk az uniós források további részéhez.

– Az Európai Parlament tava-
lyi utolsó plenáris ülésén nagy 
többséggel szavazta meg az ön 
által kidolgozott jelentést. Mit 
tartalmaz a dokumentum, és 
miért jelentős lépés, hogy azt 
elfogadták?
– Az év végén elfogadott jelentés 
többéves munka eredménye. Cél-
ja az, hogy valós képet nyújtson 
az oktatás helyzetéről a fejlődő 
országokban, és cselekvésre ösz-
tönözze az uniót. Ennek érdeké-
ben számos tényfeltáró út mellett 
intenzív konzultációt folytattunk 
afrikai partnerekkel Ghánából, 
Ruandából és Zambiából, hogy 
csak néhányat említsek. Köztük 
vannak olyan egyházi személyek, 
akik maguk is részt vesznek okta-
tási intézmények fenntartásában. 
Látni kell, Afrikában az ilyen 
egyházi fenntartású intézmények 
jelentik az oktatás negyven száza-
lékát. Az elmúlt években emellett 
több közmeghallgatást tartottunk 
az Európai Parlamentben szakér-
tők bevonásával, afrikai előadók 
részvételével. Fontosak voltak to-

vábbá a nemzetközi intézmények-
től, például ENSZ-szervezetektől 
kapott visszajelzések is. Ezek 
mind hozzájárultak egy reális kép 
kialakításához.
– Mi a reális kép?
– Az afrikai valóság lényegesen 
különbözik az európaitól. Ezek-
ben az országokban az állam 
jelenléte gyakran inkább csak 
jelképes. A szociális ellátást, az 
oktatást, az egészségügy meg-
szervezését jórészt az egyházak 
vállalják magukra. Ez nem vallási 
kérdés, hanem társadalmi reali-
tás. Ennek felismerése az afrikai 
fejlesztéspolitika újragondolásá-
nak kulcskérdése.
– Minek köszönhető, hogy el-
lenszavazat nélkül fogadta el a 
jelentést a fejlesztési bizottság?
– A szöveg kidolgozását sok vita 
és kompromisszum előzte meg. 
A világnézeti és a politikai ellen-
tétekkel együtt – vagy azok elle-
nére – végül kialakult valamiféle 
közös gondolkodás. 
Bizonyos józanodás figyelhető 
meg, lassan baloldali képviselő-

társaink is belátják, hogy 
az uniós fejlesztéspolitikát 
újra kell gondolni, haté-
konyabbá kell tenni. Most 
sikerült elérnünk, hogy a 
valós problémákkal fog-
lalkozzunk. Ritka pillanat, 
meg kell becsülnünk.
– Milyen kérdésekre kí-
ván reflektálni a jelen-
tés?
– A fejlődő országok ki-
hívásai rendkívül össze-
tettek. A jelentésben fog-
lalkoztunk a demográfiai 
kérdésekkel, emellett a 
biztonság hiányával, az 
egyre fenyegetőbb radika-
lizálódással, a munkahe-
lyek hiányával, valamint 
a tudásalapú XXI. századi 
társadalom megteremtésé-
nek lehetőségeivel. Egy-

szóval azokkal a kihívásokkal, 
amelyek leginkább befolyásolják 
az afrikai elvándorlást. Helyben 
kell lehetőségeket teremtenünk, 
ugyanis ezzel csökkenthető az 
Európára nehezedő migrációs 
nyomás.
– Mutatkoznak-e már kézzel-
fogható eredmények?
– A jelentést decemberben fo-
gadta el az Európai Parlament, 
így erről még korai beszélni. Az 
elkövetkező időszak feladata lesz, 
hogy a most megfogalmazott el-
vek leírt sorokból valósággá vál-
janak, mint például a helyi egyhá-
zi szervezetekkel való szorosabb 
együttműködés vagy a helyi 
viszonyoknak megfelelő szak-
képzés megteremtése. Látni kell 
azonban azt is, hogy a kézzelfog-
ható eredmény eléréséhez hosszú 
távú elköteleződésre van szükség. 
Gondoljunk csak bele, 10-14 évbe 
telik, mire egy fiatal képesítést 
szerez. Éppen ezért stratégiai 
távlatokban kell gondolkodnunk, 
cselekednünk. Az elmúlt évek 
munkájának eredményeként 

ugyanakkor sikerült elérnünk, 
hogy az Európai Bizottság politi-
kai vállalást tett: a fejlesztési költ-
ségvetés legalább tíz százalékát 
az oktatás támogatására fordítja 
az afrikai partnerországokban. 
Mára ez az arány meghaladja a 13 
százalékot, ez hozzávetőlegesen 
mintegy hétmilliárd eurót jelent.
Ez is mutatja, hogy ha lassan is, 
de egyre többen ismerik fel, hogy 
az oktatás ad esélyt arra, hogy 
az afrikai fiataloknak szülőföld-
jükön lehessen jövője, ott vállal-
hassanak munkát ahelyett, hogy 
mindenfajta képzettség nélkül, 
hamis ígéretek hatására Európa 
felé vennék az irányt. Itt kezdődik 
a helyben segítés.
– Brüsszelben is felismerték, 
hogy nem a bajt kell Európába 
hozni, hanem a segítséget kell 
oda vinni, ahol arra szükség 
van?
– Bárcsak így lenne! Az uniós 
baloldal csak nagy ritkán hajlan-
dó ideológiák helyett szembenéz-
ni a valósággal. De egyre többen 
látják be, hogy a Magyarország 
által a Hungary Helps Program-
mal évek óta képviselt helyben 
segítés működik. Valós megol-
dást nyújt valós kihívásokra. Ezt 
megerősítik helyi partnereink is. 
Az elmúlt években számos afri-
kai országban jártam, Libériától 
Namíbián át Etiópiáig. Sehol nem 
hallottam azt, hogy örülnének a 
fiatalok elvándorlásának. A mig-
ráció egyszerűen nem megoldás 
a kontinens kihívásaira. Ezt fel 
kell ismerni Brüsszelben is. Fel 
kell számolni azt a mítoszt, amely 
szerint a migráció jó. 
Nem jó, sőt káros, és nem tarto-
zik az alapvető emberi jogokhoz. 
Ezzel szemben az igen, hogy em-
berek a szülőföldjükön boldogul-
hassanak, és ne kényszerüljenek 
annak elhagyására. Talán már ezt 
is egyre többen kezdik megérteni 
és elfogadni.
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Latorcai Csaba: A 
kommunizmus szelleme 
ismét kísérti Európát

Latorcai Csaba a kommunista 
diktatúra áldozatainak emlék-
napján a Gyorskocsi utcai bün-
tetés-végrehajtási intézet falán 
elhelyezett emléktáblánál azt 
mondta, hogy az 1940-es évek-
ben is csak idegen érdekek he-
lyezték hatalomra a kommunis-
tákat.

„Sem akkor, sem most nem 
kell a magyaroknak a kommu-
nizmus” – emelte ki a politikus.

Úgy fogalmazott: a kommu-
nizmus áldozatainak öröksége és 
üzenete, hogy Magyarországot 
csak a keresztény kultúrára lehet 
építeni. Csak ez a kultúra teszi 
lehetővé, hogy gyermekeink is 
szabad és szuverén országban él-
hessenek – mondta.

Emlékezzünk az áldozatokra, 
ők vívták ki a szabadságot, azt, 
hogy Magyarország ma szuve-
rén és szabad, egyenrangú tagja 
az európai nemzetek körének – 
hangsúlyozta a politikus.

Arra is kitért, hogy 75 éve, 
1949 februárjában kezdődött el 
az a jól konstruált kommunis-
ta kirakatper, amelyben egy hét 
alatt életfogytiglani börtönbün-
tetésre ítélték a kommunizmus 
legnagyobb ellenfelét, Mind-
szenty József hercegprímást.

Simicskó István, a KDNP 
parlamenti frakcióvezetője, a 
család és a keresztény hit fon-
tosságát emelte ki beszédében. 
A nyugat-európai népek ma 
„transzcendens árvaságban” 
élnek – mondta. Hozzátette, a 
migráció miatt más országokból, 
más kultúrával rendelkező „tö-
megek özönlik el a hitehagyottá 
vált Nyugat-Európát”.

„Nyugat-Európának a krisztu-
si útra kell visszatérnie” – emelte 
ki, megjegyezve, hogy a keresz-
ténydemokrácia, a keresztény-
szociális út jelenti az emberiség 
felemelkedését, a „szeretetcivili-
záció felépítését”.

Gór Csaba, a Fidesz fővárosi 
4. választókerületi elnöke szerint 
a magyarok úgy tudták legyőzni 
a kommunizmust, hogy ragasz-
kodtak nemzeti eszméikhez. 
„Összefogtunk és nem adtuk fel 
hazaszeretetünket, szuvereni-
tásunkat, kitartottunk a keresz-
ténység értékei mellett” – hang-
súlyozta.

Bálványkövi István, a KDNP 
II. kerületi elnöke azt mond-
ta: Magyarország erős nemzeti 
identitásának köszönhetően min-
dig át tudja vészelni a nemzeti 
sorscsapásokat.

A megemlékezés végén az 
emléktáblánál koszorút he-
lyeztek el a politikusok, má-
sok mellett Latorcai Csaba, Si-
micskó István, Bagdy Gábor, a 
KDNP budapesti szervezetének 
elnöke, Gór Csaba, Bálványkö-
vi István, valamint Dombi Ru-
dolf olimpiai és Európa-bajnok 
kajakozó.

– Hamarosan európai parla-
menti választásokat tartanak. 
Milyen eredményre számít?
– Egy biztos, kiélezett küzdelemre 
készülhetünk. Már most látszik, 
hogy a baloldali erők egységesen 
támadják hazánkat. Ugyanabból 
a kottából játszanak. Ideológiai 
hadviselésből, magyargyűlölő 
szólamokból és zsarolásból akar-
nak politikai tőkét kovácsolni. Az 
Európai Unió azonban azokra a 
kereszténydemokrata értékekre 
alapult és azokra kell támaszkod-
nia ma is, amelyeket Magyaror-
szág támogat és véd.
A mostani voksoláskor ezek mel-
lett állunk ki. A választások tétje 
az unió jövője.
– Mit vár a magyar uniós el-
nökségtől?
– A magyar érdekeket képviselő 
és az unió jövőjét biztosító pro-
fesszionális elnökséget. Biztos 
vagyok benne, hogy a 2011-es 
elnökséghez hasonlóan színvo-
nalas, felkészült, felelősségteljes 
munkát végeznek majd, amely 
lehetőséget ad az unióban a nor-
malitáshoz való visszatérésre.
– Mikor juthat hozzá hazánk 
az uniós források további ré-
széhez?
– Ennek a kérdésnek a megvála-
szolása még a kormány tagjainak 
is fejtörést okozna. Egy biztos, a 
magyarok érdekeit védve a kor-
mány mindent megtesz azért, 
hogy minél hamarabb sikerüljön 
megállapodni az Európai Bizott-
sággal. Ennek már látszanak az 
eredményei. 
Nem véletlen, hogy az európai 
baloldal egyre hisztérikusabban 
támadja a bizottságot a hazánk-
kal folytatott tárgyalások ered-
ményessége miatt. Az pedig kü-
lönösen sajnálatos, hogy ehhez 
magyar EP-képviselők is asszisz-
tálnak.
– Várható-e, hogy az EP-válasz-
tásig hátralévő időben Brüsszel 
még fokozottabban nyomást 
gyakorol hazánkra?
– Mindenképpen. Ennek főpró-
báját láttuk az Európai Parlament 
januári, Magyarországról szóló 
plenáris ülésén Strasbourgban, 
ahol a baloldali politikusok gya-
korlatilag kampányrendezvénnyé 
változtatták a parlamenti ülést. 
De nem kétlem, hogy az európai, 
köztük a magyar választópolgá-
rok is megelégelték az álproblé-
mák fűtötte, valóságot figyelmen 
kívül hagyó kirohanásaikat. A 
választás pedig esélyt ad rá, hogy 
hangot is adjunk ennek.

A kommunizmus szelleme ismét kísérti Európát, csak mostanában 
nem szovjet szuronyok kísérik a kommunistákat, hanem amerikai 
dollárok milliói – jelentette ki a Közigazgatási és Területfejlesztési 
Minisztérium parlamenti államtitkára, a Kereszténydemokrata Néppárt 
(KDNP) ügyvezető alelnöke a Kommunizmus Áldozatainak Emléknap-
ján Budapesten.
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Azbej Tristan a közös humanitárius fellépésről 
tárgyalt Afrikában
A járványok, egészségügyi kihí-
vások és más fenyegetések elleni 
védekezésről, valamint a közös 
humanitárius fellépésről tárgyal 
a Külgazdasági és Külügymi-
nisztérium üldözött kereszténye-
ket segítő programokért felelős 
államtitkára, a KDNP alelnöke 
Etiópiában az Európai Unió és az 
Afrikai Unió tisztviselőivel.

Azbej Tristan a közösségi ol-
dalán adta hírül: Szijjártó Péter 
külgazdasági és külügyminiszter 
megbízásából utazott az afrikai 
országba.

„Mindannyian látjuk, hogy az 
egymást követő és egymást erő-
sítő válságok időszakát éljük. A 
válsághelyzetekről szóló panel-
beszélgetésen kiemeltem, hogy 
még ilyenkor sem feledkezhetünk 
meg a szükséget szenvedő afrikai 
embertársainkról” – fogalmazott.

Kitért arra, hogy Magyarország 
egy olyan feltörekvő adományozó 
ország, amely a Hungary Helps – 
Magyarország segít programon 
keresztül kifejezi szolidaritását, 

de a józan ész és a magyar érde-
kek jegyében cselekszik.

„Azt valljuk, hogy a kihívá-
sok gyökerét kell kezelni, hiszen 
a helybe vitt segítségnyújtással 
előzhető meg a migráció” – írta, 
hozzátéve, hogy a Száhel-övezet-
ben és Afrika számos más pont-
ján végzett erőfeszítéseik igazol-
ják, hogy a szolidaritáson alapuló 
politikájuk hozzájárul az elván-
dorlás megelőzéséhez.

Úgy folytatta, hogy az Európai 
Unió Tanácsának soros magyar 
elnöksége során is ki fognak állni 
a válságövezetekben élők mellett: 
felhívják a figyelmet arra, hogy 
a migráció megelőzése minden 
érintett fél érdeke, és ehhez elen-
gedhetetlen a helybe vitt segítség-
nyújtás, kiemelten az élelmezés-
biztonság megteremtése.

„Szorgalmazzuk az egyházi és 
hitelvű szervezetek bevonását a 
humanitárius segítségnyújtásba, 
mivel az érintett országok szoci-
ális ellátórendszerét sok esetben 
csak az ő segítségükkel tudjuk 

eredményesen segíteni. Emellett 
felszólalunk az emberi jogok vé-
delme érdekében, különösen te-
kintettel az oktatáshoz való jog 
biztosítására” – emelte ki az ál-
lamtitkár.

Azbej Tristan bejegyzése sze-
rint megállapodtak a résztvevők-
kel, hogy ebben a kihívásokkal 
teli időszakban nagy szükség van 
a szoros nemzetközi együttműkö-
désre.

„Ígéretet tettem arra, hogy fel-
hívjuk az európai vezetők figyel-
mét Afrika azon igényére, hogy 
a helyi problémákat helyben, az 
ő igényeik szerint kell kezelni. 
Dolgozzunk együtt egy olyan 
világért, ahol a béke, az emberi 
méltóság és a szülőföldön bol-
dogulás nemcsak vágyálom, ha-
nem mindenki számára elérhető 
valóság” – fogalmazott az állam-
titkár.

Nacsa Lőrinc: Soros György egyik legrosszabb 
befektetésének bizonyult a magyar baloldal

Magánszemélyek mikroadomá-
nyai, aztán mégis intézményi tá-
mogatás, végül kicsiny ládikák! 
A kormánypártok szerint végig 
világos volt, hogy a guruló dol-
lárok az ellenzéknek mennek. A 
témában a Hír TV Napi aktuá-
lis vendége volt a közelmúltban  

Nacsa Lőrinc, a KDNP frakció-
vezető-helyettese.

Minden érintett szereplő két 
éven keresztül tagadta, hogy 
azokhoz a pénzekhez, amelyek 
az Orbán-kormány megbukta-
tására érkeztek Magyarország-
ra, közül van Soros Györgyhöz. 

Most lebuktak 
egy kiszivárgott 
videó szerint 
– mutatott rá 
Nacsa Lőrinc. 
Hozzátette: Ko-
rányi Dávidék 
b e v a l l o t t á k , 
hogy az Action 
for Democracy 
g ya ko r l a t i l a g 
Soros György 
pénzéből műkö-
dik. 

Úgy fogal-
mazott, „Már-
ki-Zay Péterék, 
majd Gyur-

csány Ferenc egész brancsa 
kitalálta a mikroadományok 
mesét, amerikai magyarok egy-
egy dollárjáról szólt a mese (...) 
teljesen világos: Soros György-
nek az volt a terve, hogy a Ma-
gyarszágon a nemzeti-keresz-

ténydemokrata kormányt meg 
kell buktatni (...) Soros György 
egyik legrosszabb befektetésé-
nek bizonyult a magyar balol-
dal.”

Nacsa Lőrinc arról is beszélt, 
hogy a Soros-féle recept magá-
ban foglalta az adatgyűjtést, a 
külföldről kapott tiltott kam-
pányfinanszírozást, valamint a 
lejárató kampányokat is. 

A politikus világos promblé-
mának nevezte, hogy Gyurcsá-
nyék, Bajnai Gordon és Kará-
csony Gergely az egész ügyet két 
éven keresztül tagadta, azóta, 
hogy Márki-Zay Péter kikotyog-
ta az egész ügyet. 

Lapítanak, mert tudják, hogy 
van vaj a fülük mögött, minden-
ki úgy tesz, mintha ott sem lett 
volna, 4,5 milliárd forintot, 4500 
millió forintot elköltöttek ebben 
a kampányban, külföldi pénzből 
– tette hozzá.
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Szili Katalin: A magyar 
nemzetpolitika összefog 
minden magyart a Kárpát-
medencében és a diaszpórában

A 2010-ben megújult magyar nemzet-
politika összefog minden magyart, aki a 
Kárpát-medencében és a diaszpórában 
él – jelentette ki Szili Katalin minisz-
terelnöki főtanácsadó, az Országgyűlés 
volt elnöke, a KDNP politikusa a kö-
zelmúltban Washingtonban a magyar 
nagykövetségen, amikor találkozott 
amerikai magyar szervezetek képvise-
lőivel.

Szili Katalin „Béke és Biztonság” 
című tájékoztatóján kiemelte, hogy a 
kormány döntése alapján 2024 az együtt-
működő nemzet éve, ami tükrözi az idei 
év gyakorlati megközelítését. Úgy fogal-
mazott, hogy a csaknem másfél évtizede 
kezdett nemzetpolitika jelenleg „finom-
hangolásra” szorul. Ilyen finomításként 
említette példaként a Nemzeti Virtuális 
Tér kezdeményezést, amely révén a vi-
lágban élő magyarok egy technológiai 
megoldás segítségével követhetik majd a 
magyar közmédia adásait.

A Washingtonban és környékén mű-
ködő mintegy 15 magyar szervezet kép-
viselőit Szili Katalin tájékoztatta a Kár-
pát-medencében élő külhoni magyar 
közösségek helyzetéről, többi között a 
demográfiai változásokról. A kárpátal-
jai magyarokkal kapcsolatban arra hív-
ta fel a figyelmet, hogy a háború követ-
keztében Kelet-Ukrajnáról Kárpátaljára 
menekült ukrán népesség miatt jelen-
tősen átalakul a magyarok lakta terület 
nemzetiségi összetétele.

A magyarországi nemzetpolitika 
eredményeit illetően a miniszterelnö-
ki főtanácsadó többi között elmondta, 
hogy 2010 óta 1300 milliárd forintot 
fordított a magyar állam összesen 6500 
nemzetpolitikai beruházásra, amiből 
5500 intézmény részesült.

Kiemelte, hogy 1200 oktatási célú 
támogatás történt, kulturális célokra 
pedig 140 milliárd forint jutott, ebből 

2500 kulturális célú 
külhoni támogatás 
valósult meg.”

Az eseményen 
bemutatkozott Pa-
taki Ildikó, a Di-
aszpóra Tanács 
tavaly november-
ben megválasztott 
észak-amerikai re-
gionális elnöke, aki 
beszélt terveiről, 
közte arról, hogy 
meghatározó fon-

tosságúnak tartja a fiatalok bevonását a 
magyar diaszpóra tevékenységébe.

Végh Sándor, a washingtoni Kossuth 
Házat is működtető Kossuth Alapítvány 
elnöke elmondta, hogy az amerikai fő-
város központjában működő intézmény 
nyitva áll minden magyar szervezet 
számára. Emellett beszámolt arról, 
hogy a Kossuth Alapítvány felvállalta, 
hogy koordinálja a Washington környé-
ki magyar szervezetek munkáját, tájé-
koztatással, információval igyekszik 
összehangolni munkájukat.

Dömötörffy Éva, a washingtoni 4. 
számú Bátori József cserkészcsapat 
parancsnoka többi között arról beszélt, 
hogy a több mint 70 taggal működő 
szervezet idén ünnepli fennállása 50. 
évfordulóját.

A magyar nagykövetségen tartott 
diaszpóra-kerekasztal megbeszélésén 
szóba kerültek a magyar-lengyel ba-
rátság megjelenítésének tengerentúli 
lehetőségei, mert az eseményen részt 
vett a Szili Katalin kíséretében érkezett 
Rónayné Slaba Ewa, a magyar Országy-
gyűlés lengyel nemzetiségi szószólója.

Takács Szabolcs nagykövet köszö-
netet mondott a diaszpóra szervezetek 
munkájáért, és kijelentette, hogy a kül-
képviselet is igyekszik támogatni tevé-
kenységüket. Úgy fogalmazott, hogy 
az elmúlt 10-15 évben „új életre kelt” és 
„magára talált” Magyarország a világ 
minden pontján élő magyarra figyel.

Szili Katalin két napos washingtoni 
látogatása keretében részt vett a hagyo-
mányos amerikai Nemzeti Imareggelin, 
amelynek keretében az amerikai Kong-
resszus több tagjával, republikánus 
képviselőkkel és szenátorokkal is tár-
gyalt többi között értékazonosság kér-
déseiről, valamint a béke lehetőségéről 
Ukrajnában.

Rétvári Bence: Brüsszel 
a migrációt nem 
megállítani, hanem 
szervezni akarja
Brüsszel a migrációt nem megállítani, hanem szervezni akar-
ja – mondta Rétvári Bence, a Belügyminisztérium parlamen-
ti államtitkára, a KDNP alelnöke a Kossuth rádió Jó reggelt, 
Magyarország! című műsorában január végén.

Az államtitkár kijelentette: az unióban versenyt futnak az idő-
vel, hogy még a júniusi EP-választás előtt bebetonozzák a közvet-
lenül karácsony előtt szabálytalan módon elfogadott migrációs 
paktumot. „Kilenc uniós jogszabállyal próbálják visszafordítha-
tatlanná tenni a helyzetet többek között a kvóták, a menekültügyi 
ügynökség vagy a válságkezelés terén” – tette hozzá.

„Jól fűtött brüsszeli irodákban, a valóságtól távol írnák elő 
például, hogy egy határőrnek, ha a migránsok megdobálják, 
széles mosollyal kellene segítséget nyújtania támadóinak a 
menekültkérelem benyújtásához. Tehát a határőr feladata már 
nem a határ védelme, hanem a migráció támogatása. S mind-
ezt azzal magyarázzák, hogy ez hasznos Európának, ez a vi-
lágtrend” – mondta Rétvári Bence.

Úgy folytatta: mindeközben Svédországban már a lakosság 
10-20 százaléka migránshátterű, a kiutasítások 80-90 százalé-
ka pedig sikertelen.

Rétvári Bence az M1 aktuális csatornán azt is elmondta: 
Svédországban már az emberek 60 százaléka fél attól, hogy 
bűncselekmény áldozatává válik, míg Magyarországon ez az 
arány 5 százalék.

Hozzátette, Brüsszelben arról már nyíltan beszélnek, hogy 
Nyugat-Európában a közbiztonság romlik, a terrorfenyege-
tettség nő, de arról nem mernek beszélni, hogy ez a migráció 
miatt van. Pedig Magyarország jó példát mutat, a balkáni or-
szágokkal közös rendőri, határvédelmi fellépés hatékony, az 
embercsempészek más irányba fordulnak. „Csak a magyar 
példát kellene követni és megoldódnának a migrációból faka-
dó társadalmi problémák Nyugat-Európában” – hangoztatta 
Rétvári Bence.

Az EU formálódó migrációs szabályozásának lehetséges 
következményeiről szólva az államtitkár elmondta azt is: a 
többszázezer európai eljárás közel harmadában a magyar 
hatóságoknak kellene eljárni, ami sok tízezer ügyet jelenthet 
és tízezres migránstáborok jöhetnének létre az országban. A 
szabályozásban rengeteg a kivétel is, például aki kiskorúnak 
mondja magát, azt rögtön be kellene engedni.

Brüsszel célja nem a határok megvédése, hanem a migráció 
menedzselése –  szögezte le az államtitkár.

Hozzátette: „a nemzeti konzultációban a magyar emberek 
egyértelműen a magyar kormány migrációt elutasító politiká-
ját támogatták, szemben a brüsszeli elképzelésekkel”.
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Tarnai Richárd főispán: júniusban is 
mondjunk igent keresztény értékeinkre!
– A 2010-es kormányváltást kö-
vetően új közigazgatási struk-
túrát alakított ki a kormányzat, 
létrejöttek a kormányhivatalok. 
Ön 2011 óta irányítja a Pest 
Vármegyei Kormányhivatal 
munkáját előbb kormánymeg-
bízottként, 2023 óta immár 
főispánként, így elmondhatjuk, 
hogy az egyik legrégebben hi-
vatalban lévő közigazgatási ve-
zető. 
– A 2022-es választásokat köve-
tően immár negyedik alkalommal 
nevezett ki miniszterelnök úr a 
Pest Vármegyei Kormányhiva-
tal élére. Azt tudni kell, hogy a 
főispánok – korábban kormány-
megbízottak – megbízatása az 
adott kormányzati ciklus végén 
lejár, az újbóli kinevezésünk tehát 
nem automatikus. Hálás vagyok 
azért, hogy miniszterelnök úr a 
személyemen keresztül újra elis-
merte az általunk végzett munkát. 
Az ország harmadik legnagyobb 
területű vármegyéje vagyunk, 
a mintegy másfélmillió itt élő 
polgárral – Budapestet külön te-
kintve – pedig messze az elsők 
az ügyfelek számát illetően. Hi-
vatalunkban húsz főosztályon, ti-
zennyolc járásban munkatársaink 
száma meghaladja a háromezer 
fős létszámot. Több mint kétezer 
ügytípussal foglalkozunk, ebből 
közel százhetven ügytípus eseté-
ben rendelkezünk országos hatás-
körrel. Nyugodtan mondhatom, 
hogy ez is egyedülálló. 
– Az idei évtől új keretek között 
folytatják a munkát. Mit jelent 
ez pontosan?
– A legfontosabb változás, hogy 
a kormányhivatali struktúra a 
Miniszterelnökség szakmai irá-
nyításától átkerült a január 1-jén 
újonnan létrejött Közigazgatási 
és Területfejlesztési Miniszté-
riumhoz. Fogalmazhatnánk úgy 
is, hogy vissza a gyökerekhez, 
hiszen Navracsics Tibor mi-
niszter úr volt a megálmodója 
a 2010 után felálló új közigaz-
gatási rendszernek, a struktúra 
az ő vezetésével épült ki komoly 
nemzetközi és korábbi hazai ta-
pasztalatok alapján. Ki merem 
jelenteni, hogy politikai táma-
dást kivéve komoly szakmai 
kritika nem érte ezt a rendszert, 

mindez tehát jól működött eb-
ben a bő egy évtizedben. Az el-
múlt hat évben Gulyás Gergely 
miniszter úr felügyelte a szak-
területet, akivel kiváló szakmai 
kapcsolatban működtünk. Gu-
lyás miniszter úr úgy fogalma-
zott: Navracsics Tibornál a leg-
jobb helyen lesz a közigazgatás. 
Ezt magam is alátámaszthatom, 
és jóleső izgalommal tekintek 
az újraindult közös munkánk-
ra. Navracsics miniszter úr az 
év végi közös értekezletünkön 
már előre is vetítette, hogy a 
jól kialakított ügyfélközpontú-
ság mellett nagyobb hangsúlyt 
fog kapni a területi közigaz-
gatás, a kormányhivatalok és 
az önkormányzatok szorosabb 
együttműködése. Ez egy remek 

lehetőség, amelyben számos po-
tenciált látok.
– Hogyan tudnak az ügyfélköz-
pontúság kihívásának folyama-
tosan megfelelni? 
– Mi soha nem szerettük volna 
megmondani, hogy ki hogyan, 
milyen formában intézze az ügye-
it. Magyarország kormánya az új 
közigazgatási struktúra, illetve a 
kormányablak-rendszer felállí-
tása óta arra törekedett, hogy az 
ügyfeleknek többféle lehetőséget 
is biztosítson az ügyintézésre. A 
kormányablakokban a legszéle-
sebb ügykörrel várjuk a hozzánk 
fordulókat. Akik kistelepülésen 
élnek és nincs a közvetlen köze-
lükben kormányablak, ott a hely-
be érkező kormányablakbuszok, 
illetve az ügysegédek könnyítik 

meg az ott lakók életét. Tele-
fonon keresztül az állandóan 
és ingyenesen hívható 1818-
as számon lehet információt 
kérni, illetve ügyeket elin-
dítani. Emellett hatalmas lé-
pést tettünk az elektronikus 
ügyintézés mind teljesebb 
körű kialakításának irányá-
ba. A Miniszterelnökség által 
életre hívott E-Ügyintézési 
Hálózat célja, hogy a Nemze-
ti Digitális Állampolgárság 
Program révén minél inkább 
az elektronikus térben való-
suljon meg a hivatali admi-
nisztráció. 2022 februárjában 
indítottuk el az e-bejelentő 
rendszert, amelynek hivata-
lunk az országos üzemeltető-
je. A szolgáltatásra a kezdetek 
óta már több mint százezren 
regisztráltak, amelynek se-
gítségével online, egyetlen 
oldalon keresztül intézhetjük 
a közműszolgáltatók felé sze-
mélyes adataink változásá-
nak bejelentését és közműve-
ink átíratását. 
Megfigyelhető, hogy ügyfe-
leink mindezek hatására a 
személyes ügyintézés mellett 
egyre inkább a világhálón 
keresztül is igénybe veszik a 
különböző szolgáltatásokat. 
– Az idő mindannyiunk éle-
tében sarkalatos tényező. 
Ha valaki személyesen inté-
zi az ügyét, mennyi várako-
zással kell számolnia?    

– Átlagosan valamivel több mint 
tíz percet kell várakoznia egy 
ügyfélnek, hogy sorra kerüljön, 
de mindenkit arra biztatok, hogy 
éljen az időpontfoglalás lehető-
ségével. Amikor létrehozták a 
kormányablakokat, játszósarko-
kat és pelenkázót is kialakítottak 
bennük. Emellett mi Pest várme-
gyében kuriózumként vezettük 
be, hogy a kisgyermekkel érkező 
ügyfél soronkívüliséget élvez, 
ami az ügyintézés hatékonyságá-
ra és az ügyféltérben esetlegesen 
kialakuló kellemetlen helyzetek 
ellen is bevált.   
– Kormánymegbízottból főispán, 
megyéből vármegye. Többen fo-
gadták értetlenkedve az elneve-
zéseket, hogy miért is volt rájuk 
szükség, pedig nem új keletűek.
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– Magam is kaptam gúnyos meg-
jegyzéseket a főispáni titulus mi-
att. A szocialista rendszer ötven 
évre kitörölte a köztudatból, pedig 
ezek a Szent István-i államszerve-
zetből származnak. Amikor eze-
ket használjuk, mintegy 950 éves 
gyakorlatot örökítünk tovább, 
amelyre igenis büszkének kell 
lennünk. Ha megnézzük: lengyel, 
vagy horvát barátaink is bátran 
használják a saját történelmi el-
nevezéseiket a közigazgatásban, 
nagyon helyesen. A szocializmus 
ideológiai pusztítása sajnos mély 
nyomokat hagyott, ezért is tartom 
fontosnak, hogy kultúránkat és 
történelmi, keresztény hagyomá-
nyainkat minden téren megerősít-
sük.  
– Mekkora felelőssége van eb-
ben a ma emberének?
– Decemberben egykori alma 
materemben, a budapesti Piarista 
Gimnáziumban szervezték meg a 
Szerzetesrendi Iskolák Diákjai-
nak Társasága, a SZITA centená-
riumi ünnepségét. A Szijjártó Pé-
ter miniszter úr által életre hívott 
szervezet rendezvényén a közélet-
ben szerepet vállaló bencés, cisz-
terci és piarista öregdiákokként 
vehettünk részt egy igazán jó 
hangulatú találkozón. A szemé-
lyes beszélgetések újra megerő-
sítették bennem, hogy mekkora 
jelentősége is van a keresztény 
alapokon nyugvó nevelésnek, hi-
szen a magas szintű tudás mellett 
olyan értékrendet kaptunk meg 

szerzetes tanárainktól, amelyek 
örök érvényűek és mindig az égi 
felé mutatnak. Ezért feleségem-
mel nem is volt kérdés számunk-
ra, hogy mind az öt gyermekün-
ket egyházi iskolába íratjuk.
Mára a kereszténység vált a leg- 
üldözöttebb vallássá a világon és 
ebben az Európai Unió jelenlegi 
vezetőit is súlyos felelősség ter-
heli. Kulcskérdés, hogy júniusban 
jól döntsünk az uniós és az ön-
kormányzati választásokon. Ha 
csak azt nézzük, hogy mit oko-
zott a teljesen elhibázott beván-
dorlás-politika Nyugat-Európa 
nagyvárosaiban szilveszterkor, 
jól láthatjuk, hogy hova is vezet 
valójában a mindennapokban a 
hitét és hagyományait megtaga-
dó uniós vezetés totális kudar-
ca. De a kereszténygyűlöletre 
sajnos most mi is láttunk példát 
hazánkban, hiszen hallhattunk a 
megrongált betlehemekről, illetve 
Dunavecsén már másodszor gya-
lázták meg Szűz Mária szobrát 
közvetlenül a felszentelése előtt. 
Sok jó szándékú ember mellett a 
KDNP parlamenti frakciója és a 
Barankovics Alapítvány is támo-
gatta a szobor felállítását. A kura-
tórium tagjaként és magánember-
ként mélyen elítélem ezt a barbár 
cselekedetet. Felekezeteken túl-
mutatóan közös felelősségünk, 
hogy minden ilyen tett ellen szót 
emeljünk és közösségeink össze-
kapaszkodva  mutassák meg sze-
líd, de határozott erejüket.

Kormányablak- 
busz segítette a 
felvételizőket
Középiskolákhoz kitelepülő kormányablak-
busz segítette a felsőoktatásba jelentke-
zők ügyfélkapu-regisztrációját Pest várme-
gyében.

Rétvári Bence, a Belügymi-
nisztérium parlamenti állam-
titkára február elején Vácott 
a kitelepült kormánybuszról 
szólva arra hívta fel a figyel-
met, hogy 2010 óta a közigaz-
gatás alkalmazkodik az embe-
rekhez és nem fordítva.

Az államtitkár, a térség 
KDNP-s országgyűlési kép-
viselője a Táncsics Mihály 
Mezőgazdasági Technikum, 
Szakképző Iskola és Kollégi-
umnál beszélt arról is, hogy a 
jövőben még több ügyet lehet 
ügyfélkapun keresztül intézni, 
teljesen digitálisan.

Tarnai Richárd, Pest vár-
megyei főispánja (képünk 
előterében) emlékeztetett: a 
regisztrációt a kormányablakban 
lehetett elintézni, ugyanakkor 
mobil kormányablakban, azaz 
kormányablakbuszban is elér-

hetővé vált minden olyan szol-
gáltatás, amire egy kormányab-
lakban is lehetőség nyílt – tette  
hozzá.

A Pest Vármegyei Kor-
mányhivatal minden közép-
fokú oktatási intézménynek 
felkínálta a lehetőséget, hogy 
„házhoz mennek”, így helyben 
lehetett elintézni a regisztráci-
ót. A kormányablakok 2011-es 
indulás óta Pest vármegyében 
több mint tízmillióan vették 
igénybe a kormányablak-szol-
gáltatást, csak idén januárban 
156 ezren – ismertette.

Kormányablakbuszból 25 
van országszerte, amelyekkel 
bárhova ki tudnak települni 
– emlékeztetett, hozzátéve, 
hogy 2023-ban 5629 kitele-
pülés volt országosan és több 
mint ötvenezren tudták ügyü-
ket így intézni.
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A kommu- 
nista 
diktatúra 
áldozataira 
emlékeztek 
Sopronban
„A kommunista diktatúra áldo-
zatainak emléknapja az eleven 
lelkiismeret emléknapja egy 
embertelen elnyomó rendszer 
minden személyes és közössé-
gi fájdalmával, a megnyomo-
rított lelkek, a kettétört életek, 
a szétszakított családok fáj-
dalmával” – fogalmazott Firtl 
Mátyás, a KDNP Országos Vá-
lasztmányának elnökségi tagja 
annak apropóján, hogy a KDNP 
Soproni Szervezete nevében a 
Szántó Róbert-emlékhelyénél 
Tóth Éva helyi KDNP-elnökkel 
és Szepesi István elnökségi tag-
gal elhelyezte a megemlékezés 
koszorúját Sopron város meg-
emlékezésén.

Beszédet mondott Farkas 
Ciprián, Sopron polgármeste-
re. Az eseményen az 1919-ben 
kegyetlenül meggyilkolt Szántó 
Róbert családtagjai is részt vet-
tek.

A kommunista diktatúra ál-
dozatai előtt a soproni KDNP 
koszorúzással rótta le tiszte-
letét a nemzeti emlékhelyként 
számon tartott sopronkőhidai 
rabtemetőben is.

Vaszary Kolosra emlékeztek Keszthelyen

A miskolci Fidesz–KDNP-frakció 100 ezres felajánlással 
segít a nehézsorsú gyermekeket segítő pékmesternek 
Százezer forint értékű tárgyi és anyagi felajánlásban részesítette Galamb Alexet a Fidesz–KDNP 
miskolci közgyűlési képviselőcsoportja.
A pékként dolgozó Galamb Alex-
hez köthető Sütni jó! Alapítvány 
telephelyéről 400 ezer forint ér-
tékben loptak el szerszámokat 
február 21-re virradó éjszaka. 
Az ismeretlen tettes (vagy tet-
tesek) feltörték a hernádnémeti 
ház udvarán lévő garázsépüle-
tet, amelyben sütőeszközöket és 

alapanyagot tároltak. A feltört 
garázsépületben tárolták azokat 
a munkaeszközöket is, amelye-
ket a mesteremberek használtak 
a Sütni jó! Alapítvány sütödéjé-
nek helyet adó épület tetejének 
megerősítésében. Ezeknek a be-
rendezéseknek kelt lába a betörés 
során.

Alex háza hátsó részében ala-
kította ki a Sütni jó! Alapítvány 
sütödéjét, amely közösségi 
térként is működve a környék-
beli nehéz sorsú gyerekeknek 
biztosít egyfajta napköziott-
hont. Alex 2020 óta igyekszik 
kiutat mutatni a szegénységből 
a Hernádnémetiben élő roma 

gyerekeknek azzal, hogy beve-
zeti őket a pék- és cukrászszak-
ma rejtelmeibe.

A miskolci Fidesz–KDNP-frak-
ció tudomást szerezve a bajról 
százezer forint értékű tárgyi és 
anyagi felajánlásban részesítette 
Galamb Alexet és a Sütni jó! Ala-
pítványt.

Keszthely szülöt-
tére, Vaszary Ko-
losra, a tudós és 
egyházfő születé-
sére emlékezett a 
KDNP helyi alap-
szervezete a város 
elöljáróival és civil 
szervezetekkel feb-
ruár 12-én Keszt-
helyen.

A köszöntő be-
szédeket koszo-
rúzás, majd pedig 
szentmise követte 
a fő téri Magyarok 
Nagyasszonya plé-
bániatemplomban. 
Kiss László es-
peres beszédében 
méltatta Vaszary 
Kolos életpályáját, kimagasló 
emberi nagyságát és a keresztény 
közösségek megerősítéséért tett 
erőfeszítéseit. Elmondta, hogy 
Vaszary Kolos bíboros-hercegp-
rímás az egyházpolitikai harcok 
idején a konzervatív ellenzék ve-
zéralakja volt, nevéhez fűződik 
a katolikus politikai szervezetek 
kiépítése.

Hazaszeretete, a hite és az or-
szág népéhez való ragaszkodá-
sa nagyon fontos volt számára. 
Ugyanakkor pedig fölkarolta 
mind a város szegényeit, és a 
diákjait, hiszen alapítványt tett 
mindkettő részére. Én úgy gon-
dolom, hogy akár az ő tevékeny-
sége mind az oktatásban, akár a 
szegények felkarolásában, szoci-
ális téren nagyon fontos értékű a 
mai ember számára is, különösen 
pedig a hazaszeretete” – emelte 
ki Kiss László esperes.

Vaszary Kolos 1832. február 
12-én született Keszthelyen. Kö-
zépiskolai tanulmányait is itt vé-
gezte, majd a pannonhalmi ben-
céseknél hallgatott teológiát. A 
visszaemlékezések szerint olyan 
szegény volt, hogy mezítláb ér-
kezett Pannonhalmára. 1865-ben 
szentelték pappá, 1885-ben lett 
pannonhalmi főapát.

Élete során több könyvet is 
írt és szívügyének tekintette a 
tanügy fejlesztését. Iskolákat 
alapított Szentivánon, Zalaapát-
iban és még számos helyen az 
országban. A régi tihanyi apát-
sági templomot megújíttatta, 
új templomot építtetett Radán, 
több műemléki templomot pe-
dig restauráltatott. A szegények 
és árvák életkörülményeinek 
javítását alapítványok létreho-
zásával is támogatta, csakúgy, 
mint a keszthelyi főgimnáziumi 

tanulók oktatását. Több állami 
és egyházi elismerést, valamint 
kitüntetést kapott pályája során, 
Esztergom város pedig díszpol-
gárává avatta.

A méltán híres, vezető egy-
házi méltóság emlékhelyénél a 
KDNP nevében Császár Zoltán, 
a KDNP Zala vármegyei elnö-
ke, Sáringer-Kenyeres Tamás, a 
KDNP keszthelyi alapszerveze-
tének elnöke és Bognár Károly, 
a KDNP Zala vármegyei szerve-
zője helyezett el koszorút.

Az emlékező szentmisét  
Mihályi Jeromos, tihanyi per-
jel celebrálta, koncelebrált Kiss 
László esperes, Tál Zoltán és 
Mezei András plébánosok.

A rendezvény előkészítését 
és megszervezését a keszthelyi 
Nemzeti kör, Vozár Péterné el-
nök, Keszthely város alpolgár-
mestere segítette.
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6. Kerkai Est – Navracsics Tiborral
A 6. Kerkai Est fő vendége Navracsics Tibor közigazgatási és területfejlesztési miniszter volt, aki-
nek frappáns, szókimondó stílusát nagyon értékelte a főleg fiatalokból álló közönség. A közéleti 
rendezvény telt házzal zajlott. 

Az est kulturális részében a Fuva-
lom együttes a magyar vallási nép-
zene világát idézte meg. Lelki útra-
valóval ezúttal Gájer László atya, 
a PPKE tanszékvezető egyetemi 
tanára szolgált. A keresztényeknek 
mindig keresni kell a békés párbe-
széd lehetőségét, de nem szabad 
feladni az értékeinket – hangsú-
lyozta rövid, de tudományos meg-
alapozottságú előadásában. 

Déri Stefi, az est háziasszonya 
szokás szerint a közönség kérdé-
sei mentén vezette a beszélgetést.  
Navracsics Tibor először az igen-
csak széles miniszteri portfólióját 
ismertette. A Közigazgatási és Te-
rületfejlesztési Minisztérium négy 
nagy területet ölel fel: a területfej-
lesztési politikát, az európai uniós 
források magyarországi felhasz-
nálásának koordinálását (illetve 
először is e források megszerzését), 
valamint a területi közigazgatás és 
az önkormányzatok területét. 

A következő kérdés a „Bala-
ton-problémára” vonatkozott. 
Navracsics Tibor a tapolcai térség 
országgyűlési képviselőjeként úgy 
látja, a fő kérdés itt az, hogy úgy 
tekintünk-e a Balatonra, mint egy 
üdülőövezetre, vagy úgy, mint egy 
lakótérségre. Budapestről nézve a 
Balaton „mindig napernyő, felfújt 
strandlabda, gumimatrac, boldo-
gan hancúrozó gyerekek és nyár”. 
Az ott élők szemszögéből viszont 
van „ősz, tél, tavasz, meg egy 
csomó olyan nagyon-nagyon sok 
gonddal küzdő fiatal, akik szeret-
nék elkezdeni az életüket ott, lehe-
tőség szerint az ottani falvakban 
vagy kisvárosokban, vagy olyan 
idősek, akik küzdenek az elégtelen 
közszolgáltatásokkal, amelyek a 
párezres falvakra vannak mére-
tezve, és nem tudják kiszolgálni a 
két-három-négyszeresére duzzadt 
népességet nyáron, és ebből adó-
dóan állandóan ellátási problémák 
vannak” – szögezte le a területfej-
lesztési miniszter. A lakásárak a bu-
dapestivel azonosak, ami szinte le-
hetetlenné teszi a közös életkezdést 
a helyben élő fiataloknak – folytat-
ta. A „Balaton-probléma” Navra-
csics Tibor szerint csak akkor old-
ható meg, ha egyszerre gondolunk 
rá kulturális, gazdasági, turisztikai 
és mezőgazdasági térségként (lásd 

például a világhírű borászatokat). 
Erről a Pannon Egyetem közremű-
ködésével egy átfogó konferenciát 
fognak szervezni, a továbblépés le-
hetőségeit keresve – vetítette előre.

A közigazgatási és területfejlesz-
tési miniszter a Veszprém–Balaton 
2023 Európa Kulturális Fővárosa 
programot is értékelte. Ennek leg-
nagyobb eredménye szerinte az volt, 
hogy létre tudtak hozni egy olyan 
térségi összefogást, amely összessé-
gében 116 település együttműködé-
sét eredményezte Inotától Holládig, 
Bakonybéltől Marcaliig. Az itt élő 
emberek pedig nemcsak össze tud-
tak fogni, hanem még anyagi áldo-
zatot is hajlandók voltak vállalni an-
nak érdekében, hogy ez a gyönyörű 
táj végre megmutathassa magát 
Európában, illetve az egész világon 
– értékelt Navracsics Tibor.

A magyar Erasmus-részvétel 
önkényes brüsszeli blokkolásával 
kapcsolatban a miniszter elmondta, 
hogy az ügy lezárásának egyetlen 
akadálya van: „az Európai Bizott-
ságnak nem kellene annyira félnie 
az Európai Parlamenttől”. Re-
ményei szerint tavasszal megszü-
lethet a végső megállapodás, így 
szeptemberben fennakadás nélkül 
folytatódhat a finanszírozás. Nav-
racsics Tibor hozzátette, hogy szá-
mára azért is különösen fájdalmas 
ez a „politikai meccs”, mert öt évig 
ő volt a bizottsági felelőse az Eras-
musnak, ráadásul ők szervezték 
ennek a harminc éves születésna-
pi kampányát is. „Most pedig azt 
hozza a sors, hogy nekem kell küz-
deni azért, hogy a magyar diákok 
megkapják ugyanazt a lehetőséget, 
amiben egyébként az örmény, a 
grúz, a török és még számos más 
– fogalmazzunk úgy, hogy jogál-
lamiság tekintetében legalábbis 

széles véleményskálát felvonultató 
– ország diákjai nyugodtan, min-
den további nélkül részt vehetnek” 
– írta körül ezt az áldatlan helyzetet 
a miniszter.

A júniusi európai parlamenti vá-
lasztások kapcsán Navracsics Tibor 
elmondta: nem hisz igazán benne, 
de elméletileg megtörténhet, hogy a 
várhatóan ismét relatív győztes Eu-
rópai Néppárt (amelynek a KDNP 
is tagja) a hetven éve fennálló, 
néppártiak, szociáldemokraták és 
liberálisok (valamint újabban már a 
baloldali zöldek) alkotta, balközép 
súlypontú koalíciója helyett a kon-
zervatívokkal és esetleg a liberáli-
sok bizonyos csoportjaival próbál 
meg egy többséget létrehozni, ami 
egy valódi jobboldali fordulatot je-
lentene. Az európai uniós ügyekkel 
kapcsolatban a miniszter azt is vi-
lágossá tette, hogy nem támogatja 
a Bizottság elnökének közvetlen 
megválasztását, ez ugyanis az Eu-
rópai Egyesült Államok irányába 
tett lépés lenne. Az európai demok-
rácia letéteményesei a nemzetálla-
mok – szögezte le.

Arra a kérdésre, hogy kit tartana 
megfelelő köztársasági elnöknek, 
Navracsics Tibor kertelés nélkül 
válaszolt: „Martonyi János szerin-
tem jó lenne, nemzetközi tekintély, 
több nyelven beszél, idős, tekinté-
lyes ember (…) én Martonyi Jánost 
tökéletesen alkalmasnak tartom 
erre a feladatra” – jelentette ki a 
közigazgatási és területfejlesztési 
miniszter.

A svéd NATO-csatlakozás ügyét 
a kereszténydemokrata politikus 
maximálisan támogatja: „Szerin-
tem az egy dolog, hogy az ember 
mit mond a másikra, az egy másik 
dolog, hogy egy védelmi, biztonsá-
gi rendszer hogyan épül fel. Sze-

rintem Svédországnak helye van a 
NATO-ban” – jelentette ki, hozzá-
téve, reméli, soha nem kell használ-
nunk sem Svédország NATO-tag-
ságát, sem pedig Magyarország 
NATO-tagságát, mivel ez háborút 
jelentene.

A V4-ek mai szerepéről Navra-
csics Tibor elmondta: szerinte egy 
kissé elavult formációról van szó, 
mivel a ’90-es évek politikai lég-
körében „még úgy gondoltuk, hogy 
több köt össze minket, mint ameny-
nyi szétválaszt, de aztán valójában 
mindegyik ország rajtunk kívül rá-
jött arra, hogy több választ el min-
ket, mint amennyi összeköt.” Mivel 
a fő – vélt – térségbeli partnerünk, 
Lengyelország igazi „álma” a 
weimari háromszög (Franciaor-
szág–Németország–Lengyelor-
szág-tengely), tehát ők úgymond 
„egy magasabb ligába tartoznak”, 
nekünk egy valódi közép-európai 
együttműködés kialakítására kel-
lene törekednünk cseh, szlovák, 
magyar, horvát, szlovén és osztrák 
részvétellel.

Ám jelenleg sajnos ennek sincse-
nek meg a reálpolitikai feltételei – 
állapította meg a kereszténydemok-
rata miniszter.

Az egyik legszemélyesebb kér-
dés talán az volt, hogy miniszter úr 
mennyire tudja összeegyeztetni a 
személyes hitét a politikával. Nav-
racsics Tibor erre is találó és őszin-
te választ adott. „Többnyire. (…) Az 
ember igyekszik, nem véletlenül va-
gyunk gyarlók, és a politika ebből 
a szempontból különösen nehéz te-
rep persze, de azt kell mondanom, 
hogy talán 50 százalékot meghala-
dó arányban.”

A fiatalok, különösen a roma fi-
atalok felkarolásával kapcsolatban 
pedig úgy nyilatkozott: „szerintem 
a fiatalokat leginkább azzal lehet 
ösztönözni, hogy ha szeretjük őket, 
beszélünk hozzájuk, adunk nekik 
lehetőséget, engedjük, hogy men-
jenek előre, hogy hibázzanak, hogy 
kijavítsák, hogy érezzék azt, hogy 
támogatva vannak”.

Köszönjük miniszter úrnak, 
hogy rászánta az idejét a „kerkais” 
fiatalokra, és a szervezőknek, hogy 
lehetőséget adtak egy jó hangulatú 
és tartalmas találkozásra!

 Hojdák Gergely
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5. Kerkai Est: A teremtésvédelemről 
Áder János volt köztársasági elnökkel
A Kerkai Est házigazdája szokás szerint Harrach Péter, az MKDSZ elnöke, háziasszonya M. Dobos 
Marianne televíziós személyiség volt. A beszélgetés előtt Bábel Klára csodálatos adventi-kará-
csonyi hárfajátékkal ajándékozta meg a főleg fiatalokból álló közönséget – repertoárjában ritka, 
kifejezetten erre a hangszerre írt darabok is szerepeltek. Lelki útravalóval ezúttal Rácz Borbála 
szociális nővér szolgált, aki a Slachta Margit alapította rend kötelékében humánökológiával fog-
lalkozik.

Áder János volt köztársasági el-
nök kérdésre válaszolva elmond-
ta, hogy két ötéves ciklus után 
az alkotmány szerint az államfői 
pálya véget ér, de ez nem jelen-
ti azt, hogy a nemzet érdekében 
végzett szolgálata ne folytatódna. 
Jelenleg a „Covid-árváknak” se-
gítő Regőczi István Alapítvány és 
a teremtésvédelemmel foglalkozó 
Kék Bolygó Alapítvány ügyei kö-
tik le. 

„Már köztársasági elnökként 
is fontos témái voltak a klíma- 
és természetvédelem, illetve a 
vízkészlet megóvása, hogy látja 
most ezeket?” – firtatta a követ-
kező kérdés. A volt köztársasági 
elnök válaszában elmondta: a ter-
mészetvédelem ma az egyik leg-
fontosabb téma, hiszen a Földön 
már közel 8 milliárdnyian élnek, 
és ezzel együtt a fogyasztás, a 
természeti erőforrások felélése 
exponenciálisan nő. „A Földet 
úgy használjuk, mintha kimerít-
hetetlen erőforrás volna, pedig 
nem az” – szögezte le.

Egy következő kérdésre a volt 
köztársasági elnök kifejtette: az 
úgynevezett klímacsúcsokat ő 
nem a külsőségei, hanem inkább 
a tartalma miatt illetné kritikával. 
Bár minden évben egyre többen 
jönnek össze azzal a céllal, hogy 
csökkentsék a CO2-kibocsátást és 
a tengerszint emelkedését, ez so-
sem sikerül. Ennek oka szerinte, 
hogy ez a forma nem eredményes, 
ez inkább a politikai turistáskodás 
része. E helyett egy olyan politi-
kai fórumra volna szükség, ahol a 
G20-országok vezetői – és az őket 
kísérő néhány szakértő – hoznak 
komoly döntéseket, mivel ez az 
országcsoport felel a kibocsátás 
80%-áért. „Ha ezek az országok 
megállapodnának, annak valódi 
eredménye lenne” – szögezte le a 
volt köztársasági elnök. Csakhogy 
a G20-országok nem erről, hanem 
a további gazdasági növekedésről 

tárgyalnak, egymással is folya-
matosan rivalizálva ebben. Ehhez 
kapcsolódva hangsúlyozta Áder 
János is a Laudatio si’-enciklika 
fő üzenetét, miszerint „ökológiai 
megtérésre volna szükség”. Ha 
„a Földet édenkertként kaptuk a 
Teremtőtől, a jövő generációinak 
ne vad pusztaságként adjuk to-
vább” – idézte Ferenc pápát az 
ex-államfő.

M. Dobos Marianne ezzel 
kapcsolatban idézte azt a köz-
keletű vélekedést, miszerint az 
ipari-technológiai lobbi minden 
efféle kezdeményezést mega-
kaszt. Áder János azt vetette elle-
ne, hogy igenis vannak sikertör-
ténetek a természetvédelemben 
is. Példaként idézte az ózonlyuk 
esetét, amelyet Ausztráliában 
bőrrákos megbetegedések kap-
csán vettek észre, majd 1987-ben 
Montréalban már meg is született 
egy nemzetközi megállapodás az 
ózonpajzsot károsító gázok betil-
tásáról. Mára eljutottunk odáig, 
hogy az ózonréteg kezd vissza-
erősödni, ennek pozitív hatását 
– ha minden így megy tovább – a 
következő generációk már élvez-
ni fogják. Ez a példa is mutatja, 
hogy a világos szabályozás képes 

szembemenni az ipari lobbival, ez 
politikai szándék kérdése is.

„Felmerül a kérdés, hogy ak-
kor a nagy országok vezetői miért 
nem akarnak érdemben tenni a 
mai természetrombolás ellen?” – 
Áder János szerint ez elsősorban 
a bipolárissá váló világrendnek 
köszönhető, hiszen Kína nagyon 
jelentősen erősödik, az USA pe-
dig minden olyan lépéstől tartóz-
kodik, ami a versenyképességét 
rontja. Az elvben „zöld”, termé-
szetvédő Biden-kormányzattal 
kapcsolatban elmondta, hogy há-
rom további nagy alaszkai olaj-
mezőre adtak kitermelési enge-
délyt, és fokozzák a rendkívül 
környezetszennyező technológiát 
használó palagáz-kitermelést is. 
Kína ugyan felpörgette a nap- és 
szélerőművek építését, valamint a 
nukleárisenergia-programot is, de 
azért nem mondanak le a hagyo-
mányos szénről sem, sőt új – igaz, 
valamivel korszerűbb – erőműve-
ket építenek. A volt köztársasági 
elnök szerint amíg a helyzet nem 
kényszeríti rá az országokat, ez 
aligha fog megváltozni.

Az európai helyzetről kifej-
tette: kontinensünk vezető ipari 
nagyhatalma, Németország józan 

ésszel fel nem fogható bak-
lövést hajtott végre energia-
politikájában azzal, hogy 
politikai döntésre bezárták 
az eurómilliárdokból felépí-
tett nukleáris erőműveiket – 
ráadásul azután, hogy az EU 
ún. taxonómia-rendeletében 
a nukleáris- és gázenergiát 
zöldenergiának minősítet-
ték. Azt is pontosan lehetett 
tudni, hogy az északon szé-
lerőművekre, délen pedig 
naperőművekre épülő zöl-
denergia-felhasználásuk há-
lózati problémákhoz, állan-
dó feszültségingadozáshoz 
fog vezetni, még az ehhez 
szükséges tárolókapacitást 
sem építették ki. Amikor 

az energia ára elindult fölfelé, a 
német cégek komoly versenyhát-
rányba kerültek, a lakosság pe-
dig megszenvedi a magas árakat 
és az ellátás bizonytalanságát. A 
németek ezért most francia atom-
erőművekből vesznek áramot, és 
megnyitnak újabb szénbányákat, 
amivel épp az elsődleges célt, a 
klímaváltozás elleni küzdelmet 
adták fel. „Mi ebben a logika? 
Semmi, ideológiai alapon folyik 
az energiapolitika” – szögezte 
le a volt köztársasági elnök. Az 
Unió egésze már jóval differen-
ciáltabb képlet – tette hozzá –, 
mivel az alapszerződések szerint 
mindenki saját maga állítja ösz-
sze az energiamixét. A szankciók 
miatt most persze le kell válni az 
orosz olajról, erre „valaki” még rá-
tett egy lapáttal az Északi Áramlat 
felrobbantásával. Amikor kiderült, 
hogy Európának kívülről kell gázt 
beszereznie, az amerikai pala-
gáz-lobbi rögtön bejelentkezett, 
a kontinens gázszükségletének 
40%-át már amerikai gázzal látják 
el. Az USA pedig ezzel a legna-
gyobb gáz- és olajtermelővé vált...

Magyarország helyzetére át-
térve a volt köztársasági elnök 
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Szoborháború  Dunavecsén
A vandalizmus nem emberi jog
2023 Szilveszter napja nemcsak a vidám-
ságról szólt. Aligha előszilvesztert tartó 
illuminátusok (nem felvilágosultak, hanem 
illumináltak, azaz részegek értelemben) ön-
tudatlan akciója fejezte le még a leleplezés 
előtt Szűz Mária, a Béke Királynője szobrát 
Dunavecsén. Milyen indulatok váltják ki az 
ilyen vandalizmust embertársainkból? Sá-
táni gyűlölet minden kereszténységre uta-
ló dolog ellen? Pusztán a pusztítás vágya? 
Avagy a tettesek meg akarnak félemlíteni 
másokat? Nem kutatom, mert nem tudha-
tom. Nem kutatom azért sem, mert a Ma-
gyar Ateista Társaság megadta a feleletet. 
Igaz semmit nem állított, hiszen csak egy 
kérdést tett fel: Miért provokálja egy ag-
resszív kisebbség a többséget azzal, hogy 
vallási szimbólumokkal foglalják el a 
közterületet? Ez a kérdés feleletet igényel.

A számháborúba, hogy tudniillik kisebb-
ség-e a kereszténység Magyarországon, 
nem megyek bele, mert ügyünk számára 
nincs jelentősége. Annyit megjegyzek, hogy 
a magát tudatosan ateistának vallók száma 
messze alatta marad az Istenben hívőkének. 
Tévednek az ateisták, ha provokációnak 
tartják a vallási szimbólumok köztéri meg-
jelenését. Hogy mi kerülhet közterületre, s 
mi nem, azt minden jogállamban jogszabá-
lyok szabályozzák. Ha ezeket az érintettek 
megtartják, jelenlétük törvényes. Ráadásul 
nemcsak szabályszerűségről van szó, hanem 
egy alapvető emberi jog gyakorlásáról.

Az Emberi Jogok Egyetemes Nyilatkoza-
ta ugyanis kimondja:

18. cikk
Minden személynek joga van a gondolat, 

a lelkiismeret és a vallás szabadságához, 
ez a jog magában foglalja a vallás és a 
meggyőződés megváltoztatásának szabad-
ságát, valamint a vallásnak vagy a meg- 
győződésnek mind egyénileg, mind együt-
tesen, mind a nyilvánosság előtt, mind a 
magánéletben oktatás, gyakorlás és szer-
tartások végzése útján való kifejezésre jut-
tatásának jogát.

19. cikk
Minden személynek joga van a vélemény 

és a kifejezés szabadságához, amely magá-
ban foglalja azt a jogot, hogy véleménye 
miatt ne szenvedjen zaklatást és hogy ha-
tárokra való tekintet nélkül kutathasson, 
átvihessen és terjeszthessen híreket és esz-
méket bármilyen kifejezési módon.

Tehát kéretik tudomásul venni, hogy a ke-
resztényeknek is joguk meggyőződésüket 
akár a nyilvánosság előtt is kifejezésre jut-
tatni, mégpedig bármilyen kifejezési módon. 
Bizony, még köztéri szoborállítás révén is. 

Nem találni viszont olyan jogot, hogy 
mások vallási meggyőződését kifejező, 

jogszerűen felállított képzőművészeti 
alkotást bárkinek joga volna tönkreten-
ni, megcsúfítani, elpusztítani. A vanda-
lizmus nem emberi jog, hanem erőszak, 
intolerancia. Az emberi jogok nyilatko-
zatában arról sincs szó, hogy az említett 
jogok csak a többséget illetnék meg. Min-
den személynek járó jogról van szó – ez 
nem olyan nehéz fogalom, hogy a Magyar 
Ateista Társaság ne tudná megérteni.

Lehet persze, hogy a dunavecsei rombo-
lásnak semmi köze nincs a magyar ateis-
tákhoz. Idézett Facebook-bejegyzésükkel 
azonban magukra húzták a szoborlefejezés 
vandalizmusát. Tették ezt annak ellenére, 
hogy alighanem ők is tisztában vannak az-
zal, hogy Istenben nem hívő embertársaink 
egy része, ha vallási áhítatot nem is, de esz-
tétikai örömöt érez egy-egy vallásos tárgyú 
műalkotást szemlélve.

Végül egy utolsó megjegyzés: ha valaki 
a véleményét kérdés formájában mondja el, 
az lehet hatásos szónoki fogás, de gyakran 
közönséges gyávaság. Ne féljetek, mondom 
nekik is Szent II. János Pállal, s mondom a 
dunavecseieknek is: ne féljenek újra – meg 
ha kell –, újra felállítani a Béke Királynője 
szobrát. Nagy szükségünk van most min-
den béke-üzenetre.

Mivel a vandalizmus Dunavecsén már 
másodszor támadt, a szobor ügye túlnőtt a 
településen: országos jelentőséget kapott. 
Álljunk ki mellette mindannyian!

 Surján László

megállapította, hogy az akkumulátorgyárakat 
övező ellenzéki felháborodás szakpolitikai 
szempontból megint csak nonszensz. Először 
is: az akkugyárak a vízbázist nem szennyezik 
el, a Duna átlagos vízhozama nagyjából má-
sodpercenként fedezi egy közepes gyár napi 
szükségletét. A „szürke szennyvíz” pedig már 
akár innovatív magyar cégek saját vízkezelő 
technológiájával is jól tisztítható. Valójában 
teljesen mindegy, hogy az amúgy is beszer-
zett akkumulátorokat itthon gyártjuk le, vagy 
máshol, mivel a végén leadni, gyűjteni úgyis 
itthon kell. Áder János hozzátette: összesen 
hatvan akkugyár épül ma Európában, a mie-
inkkel pedig az összes európai igény 20%-át 
ki lehet elégíteni. Ráadásul 2035-től az uniós 
szabályok szerint csak elektromos meghajtású 
autókat lehet majd forgalomba helyezni. Ezt az 
autómennyiséget így is, úgy is le fogják gyár-
tani, az ezek működéséhez szükséges akku-
mulátorokkal együtt – csak az a kérdés, hogy 
mi profitálunk ebből, vagy más. Áder János 
megérti, hogy az igazi kérdés, hogy mindez 
biztonságosan megoldható-e? A válasz egy ha-
tározott igen, hiszen az összes ilyen tevékeny-
ségre a legszigorúbb – német – szabályozást 
írja elő a nemrég elfogadott magyar törvény. 
Hozzátette: Alsó-Szászországban az ottani 
szocdem–zöld kormány nagyon örül az akk-
ugyáraknak, miközben ugyanaz a kínai cég 
építi őket ugyanazzal a technológiával, mint 
Magyarországon. Az egyre szaporodó hazai 
zöldpártok programját illető kérdést ezért két 
szóban meg tudta válaszolni a volt köztársasá-
gi elnök: „no comment”.

Áder János azt is kifejtette, hogy bár Ma-
gyarország csak 0,13%-kal járul hozzá a glo-
bális klímakibocsátáshoz, mindenkinek a saját 
háza táján kell sepregetni. A Mátrai Erőmű 
széntüzelésű részét egy évtizeden belül be 
fogják zárni, de a gáz- és nukleáris energia 
továbbra is megkerülhetetlen marad. Komoly 
eredménynek tartja, hogy a folyók ma tisz-
tább állapotban hagyják el az országot, mint 
ahogy ideérkeznek, 100 év alatt pedig a duplá-
jára növeltük az erdeink kiterjedését a triano-
ni országcsonkítás – ami az erdők 90%-ának 
elvételével járt – ellenére is. Az előttünk álló 
egyik legfontosabb kihívásnak tekinti a föld 
termőképességének javítására szolgáló innova-
tív technológiák elterjesztését, miközben a kö-
zel 4000 kilométernyi töltést magában foglaló 
öntözőrendszer napi szintű karbantartásáról is 
gondoskodni kell. Így védekezhetünk érdem-
ben az ország egy részének (például Homok-
hátság) már ma is szemmel látható elsivatago-
sodása ellen.

Előadása végén Áder János a közönség fi-
gyelmébe ajánlotta Roger Scruton brit konzer-
vatív gondolkodó Zöldfilozófia című munkáját, 
amelynek alapvetése, hogy a valódi zöldpoliti-
ka csak jobboldali lehet, mivel az értékek meg-
őrzésére irányul és lokális indíttatású. A volt 
köztársasági elnök egyetértett Rácz Borbála 
szociális nővérrel abban, hogy ha világiasabb 
köntösben is, de ez – a teremtésvédelmi meg-
közelítés – a leginkább járható út.

 MKDSZ.HU
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Emlékezetpolitikai alapvetések

Az emlékezetben identitásformá-
ló erő van, ezért minden valódi 
közösség életének meghatározó 
eleme. Egyszerűen azért, mert 
szükségünk van a gyökereink-
re. Gondoljunk a családra. Hogy 
mit tartunk a családunkról, azt 
meghatározza elődeink élete, egy 
politikai üldözött nagyszülő, egy 
családtag kiváló szakmai telje-
sítménye, sok gyermeket nevelő, 
vagy magányos rokont befogadó 
család. A visszaemlékező család-
tagban, ha követést nem is min-
dig, de büszkeséget kelt az elődök 
személyisége és tiszteletre méltó 
élete.

Minden valamirevaló közösség 
szívesen emlékezik alapítójára és 
példaképpé lett tagjaira. A világ 
cserkészei Baden-Powellra, a je-
zsuiták Szent Ignácra, a protes-
tánsok Luther Mártonra. A kom-
munisták tisztelettel tekintenek 
Marxra és Leninre. Ez azonban 
már emlékezetpolitika, egy poli-
tikai csoportosulás önmeghatáro-
zásának forrása. A két személy jó 
példa arra, hogy valaki a politikai 
pálya egyik oldalán eszménykép, a 
másikon taszító jelenség lehet. Az 
emlékezet ez esetben a megosz-
tottságot és nem az egységet szol-
gálja. Ha viszont a nemzeti törté-
nelem nagyjaira tekintünk, akik 
mindenki szemében elfogadottak 
és tiszteletnek örvendenek, akkor 
ez az emlékezés erősíteni fogja 
a nemzeti egységet. Gondoljunk 
Kossuthra és Széchenyire. Van, 
aki egyiket jobban kedveli, mint 
a másikat, vagy fordítva, de senki 
nem vonja kétségbe hazaszerete-
tüket. 

Az emlékezetpo-
litika egy kormány-
zó erő számára 
legitimációs iga-
zolás is. Nemcsak 
a választópolgárok 
döntése bízta rájuk 
az ország kormány-
zását, hanem jól 
láthatóan azt az utat 
járják, amit nagy 
elődeik.

Legyünk konkré-
tak. Egy kormány, 
amelyik szuverén 
magyar, de egyúttal 
európai és keresz-
tény államot épít, 
nyilván emlékeze-
tének középpontjá-

ba az államalapító királyt teszi. Az 
is érthető, hogy miközben a biro-
dalmi törekvések ellen harcol, elő-
kelő helyre kerülnek a nemzet sza-
badságharcosai. A másik politikai 
csoportosulás értékrendjében első 
helyen a haladás áll, ezért forra-
dalmárokat keresnek eszménykép-
nek, szerencsés esetben olyanokat, 
akik ma is vállalhatók.

A nemzeti emlékezetpolitika 
feladata, hogy a ma világában 
megjelenítse a múlt tiszteletre 
méltó személyeit és meghatározó 
történelmi eseményeit. Ezzel meg-
valósítsa azt az ismert gondolatot, 
hogy a nemzet a múlt, a jelen és a 
jövő magyarjainak szövetsége. A 
múltat az emlékezés, a jelent az 
ünneplés, a jövőt az emlékezet-
pedagógia szolgálja. A felidézést 
segítik az emlékhelyek, az emlé-
kévek és az emléknapok.

Az emlékhelyek történelmünk 
nagy eseményeihez vagy szemé-
lyeihez kötődő helyszínek, ame-
lyeknek két kategóriája van, a 
nemzeti és a történelmi emlékhely. 
A nemzeti jelzőt a kiemelkedő je-
lentőségűek kapják. Az emlék-

helyeket általában lokálpatrióták 
kezelik, akik helyi történelmüket 
ismerik, büszkék rá, különösen, ha 
azok jelentőségükben túlmutatnak 
szűk pátriájuk határain. Így válik 
részesévé az értékeit őrző helyi 
közösség a nemzet önmagáról al-
kotott képének.

A nemzeti emlékhely megneve-
zést az Országgyűlés, a történelmit 
a kormány iktatja jogszabályba a 
Nemzeti Emlékhely és Kegyeleti 
Bizottság javaslatára. A bizottság 
munkaszervezete, a Nemzeti Örök-
ség Intézete figyelemmel kíséri az 
emlékhely állapotát és működését, 
elsősorban azokat a kezdeménye-
zéseket, amelyek a hely látogatott-
ságát biztosítják. Az odalátoga-
tók, különösen a fiatalok, részben 
történelmi ismereteket szereznek, 
másrészt nemzettudatukban erő-
södnek. Ennek rendszerszintű 
megvalósítása az, amit emléke-
zetpedagógiának nevezünk. Egy 
történelemóra lehet élmény az osz-
tályteremben is, de például a mohá-
csi csatatér a feltárt tömegsírokkal 
bizonyára mély nyomokat hagy a 
fiatalokban. Az emlékhelyek ezer-
éves történelmünk színes világát 
tükrözik, természetesen jelentősé-
gükben is különbözőek. Kiemelt 
emlékhelynek számít a Kossuth tér, 
a nemzet főtere. Elsősorban az ’56-
os forradalom eseményei, a köz-
társaság ’89-es kikiáltása, nemzeti 
megemlékezéseink helyszíne teszi 
ezt indokolttá. 

Ha az emlékhely nem más, 
mint történelem a térben, akkor 
az emlékév és az emléknapok 
pedig történelem az időben. Az 
emlékezet kiváló alkalmai a ke-
rek évfordulók és az évente is-
métlődő emléknapok. 2023-ban 
ünnepeltük a Himnusz megalko-
tásának, illetve Petőfi és Madách 
születésének 200. évfordulóját. 
A Petőfi-emlékévben újult meg 

a Fiumei úti sírkertben lévő Pe-
tőfi-emlékmű, amely egyúttal a 
költő családjának sírköve is. Itt 
nyugszanak szülei, testvére, fe-
lesége és fia. Hozzá kell tennünk, 
hogy az emlékmű megújulása a 
hazai mecenatúra ébredésének 
eredménye. Rákay Philip és csa-
ládja támogatásának köszönhető-
en újították fel.

Madách esetében a 200. évfor-
duló alkalmat adott arra, hogy 
felidézzük fő műve, Az ember tra-
gédiája 140 éves bemutatását. A 
magyar irodalom egyik kimagasló 
alkotása a történelem sokszor ki-
ábrándító jelenségei ellenére re-
ményt és bizalmat sugall.

Ebben az évben is van számos 
kerek évforduló: 200 éve született 
Podmaniczky Frigyes, Budapest 
kiváló várospolitikusa, 150 éve 
Bethlen István miniszterelnök, 
100 éve pedig Szabad György, a 
rendszerváltoztatás utáni ország- 
gyűlés első elnöke. 50 éve halt 
meg Barankovics István, a De-
mokrata Néppárt vezetője és  
Slachta Margit szociális testvér, az 
első magyar képviselőnő.

Az évente ismétlődő emlék- és 
ünnepnapok nem engedik, hogy 
megfeledkezzünk arról, hova tar-
tozunk. Augusztus 20-a Szent Ist-
ván és a magyar, európai, keresz-
tény állam alapításának ünnepe. 
Március 15-én és október 23-án a 
szabadságszerető nemzetet ünne-
peljük. Itt kell említenünk március 
27-ét is, amikor a Rákóczi-szabad-
ságharcra emlékezünk. Történel-
münk tragikus eseményeinek is 
vannak emléknapjai, ilyen például 
a „málenkij robotra elhurcoltak” 
vagy a trianoni békediktátum em-
léknapja. Amikor a törvényhozó 
június negyedikét a nemzeti ösz-
szetartozás napjává nyilvánította, 
a történelmi tragédia emléke mel-
lett a nemzeti megújulás képessé-
gének pozitív üzenetére hivatko-
zik. „..a nyelvéből és kultúrájából 
erőt merítő magyarság e történel-
mi tragédia után képes a nemzeti 
megújulásra, az előtte álló törté-
nelmi feladatok megoldására”.

Mindezekből látszik, hogy az 
emlékezet egy közösség önazo-
nosságának leghatékonyabb alakí-
tója. A nemzeti emlékezetpolitika 
pedig megmutatja, hogy minden 
különbözőségünk ellenére mi a 
közös bennünk, és hogy a nemze-
ti egység megvalósítása nem re-
ménytelen feladat.

 Harrach Péter
A szerző a Nemzeti Emlékhely 
és Kegyeleti Bizottság elnöke
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Széles látókör, erkölcsi értékek és 
felelősségtudat

A Budapesti Műszaki Egyetem 
egykori kiválóságának, Pat-
tantyús Ábrahám Géza professzor 
úrnak közel százéves fenti gondo-
latával köszöntöm Levezető El-
nök urat, az Igentisztelt Miniszter 
Urat! Rektor Urat, a Professzor 
hölgyeket és urakat, az Elnök ura-
kat, a díjat adó Novofer Alapít-
vány kuratóriumának elnökét és 
tagjait, a Tisztelt Díjazottakat és 
valamennyi kedves vendégünket!

Azon díjak és kitüntetések, 
melyek egy-egy neves tudós, 
művész vagy netán államférfi 
nevét viselik, különleges kapcso-
latot hoznak létre az elismerés-
ben részesülő és az annak nevet 
adó egykori kiválóság között. 
Ez a kapcsolat sohasem korláto-
zódik csupán a tudományterüle-
ten vagy művészeti ágban elért 
sikerekre, hanem a díjnak nevet 
adó kimagasló egyéniség életútja 
és eszmeisége is példaként kell, 
hogy szolgáljon a díjazott továb-
bi munkája és társadalmi felelős-
ségvállalása szempontjából.

Különösen igaz ez Gábor Dénes 
esetében, aki nemcsak korának 
egyik legkiemelkedőbb tudósa 
volt, hanem olyan műszaki ér-
telmiségi, aki megértette, hogy a 
kutatás és a fejlesztés nem csak 
egyéni eredményünk, hanem az 
egész társadalom fejlődésére is 
döntő befolyást gyakorol.     

1972 tavaszán a Royal Soci-
etyben tartott előadásában a ter-
mészettudósok, köztük hangsú-
lyosan a mérnökök társadalmi 
felelősségét elemezve leszögezte, 
hogy amennyiben egyáltalán le-
hetséges megmenteni önpusztító 
civilizációnkat, azt csak és kizá-
rólag a műszaki értelmiség, a po-
litikusok és a tágabb értelemben 
vett felvilágosult tömegek támo-
gatásával lehetséges.

Előadásában három, a civili-
zációnkra leselkedő különösen 
nagy veszélyt emelt ki. Az első a 
háború, azon belül is a nukleáris 
háború pusztítása, a második a 
túlnépesedés, míg a harmadik a 
tétlen kényelem kora volt.

A nukleáris fenyegetés a hi-
degháború közepén triviális 
volt, akárcsak a javuló mező-
gazdasági termelés és egész-
ségügyi ellátás következtében 
bekövetkező népességrobbanás 
főleg Indiában és a harmadik 
világ más országaiban. A tétlen 
kényelem kora azonban csak fik-
ciónak hathatott.

Gábor Dénes szerint ugyan a 
jövőt megjósolni nem, csak fel-
találni lehet, ez esetben azonban 
biztosan kijelenthetjük, hogy 
jóslata fél évszázad távlatából 
már nem tekinthető fikciónak.    

Mit tapasztalunk ma, ha kör-
benézünk a világban? A hábo-
rús fenyegetettség, közte akár 
az atomkatasztrófa lehetősége 
ismét közelebb áll a realitáshoz, 
mint a fikcióhoz.

A túlnépesedés kérdése napja-
inkban már nemcsak Indiában, ha-
nem Afrikában és a Kelet számos 
országában okoz komoly problé-
mát, melyek egyértelműen kiváltó 
okai korunk egyelőre kezelhetet-
lennek tűnő migrációjának. 

És itt van még a harmadik, a 
tétlen kényelem kora, melyet a 
mesterségesintelligencia-kuta-
tások elmúlt években berobbant 
eredményei mind fizikai, mind 

szellemi értelemben rövid időn 
belül valamennyiünk számára 
elhozhatnak, annak minden ve-
szélyével.

Olyan megállíthatatlan és 
minden korábbinál gyorsabb 
változások előtt állunk, melyek 
hozadékát hozzávetőlegesen is 
nehéz megbecsülni.

Honfitársunk, a Nobel-díjas 
Krausz Ferenc szavait idézem, 
aki saját kutatásaival összefüg-
gésben is hangsúlyozta, hogy 
nagyon nehéz előre látni, milyen 
felfedezések születhetnek majd 
egy olyan új világban, ahol az 
ember azelőtt még nem járt.

A jövőkutatók szerint nem 
zárható ki, hogy akár egy-két 
évtized múlva a gazdaság je-
lentős részét kizárólag gépek 
között zajló ügyletek fogják ki-
tenni, hiszen a gépi tanulás kö-
vetkeztében az embernél sokkal 
gyorsabban és jóval nagyobb 
információmennyiséget fel-
használva tudnak majd döntést 
hozni. A szakértők egyértelmű-
en állítják: mindez gazdasági 
értelemben lehet, hogy optimá-
lisnak tekinthető eredményekre 
vezet, ugyanakkor mindez szin-
te bizonyosan együtt fog járni 
az emberiség eddigi fejlődését 

meghatározó kreativitás hanyat-
lásával és az együttműködésre 
épülő szociális kapcsolatok há-
lójának gyengülésével, sőt akár 
a szétesésével is.   

Ebben az új környezetben 
fontos elvárás megteremte-
ni a tudomány és a társadalom  
összhangját, így egyre fonto-
sabb lesz, hogy a kutatók és a 
fejlesztők felismerjék, milyen 
társadalmi következményekkel 
jár a tevékenységük.

Tisztelt Díjazottak, kedves 
Hölgyeim és Uraim!

Az elnyert elismerésekhez 
szívből gratulálok Kövér Lász-
ló házelnök úr nevében is. Bí-
zom benne, hogy az eddig elért 
eredmények Gábor Dénes és a 
köszöntőm elején idézett Pat-
tantyús professzor úr szellemi-
ségében további kutatásokra, 
fejlesztésekre sarkallják majd 
Önöket mindannyiunk és a 
Haza javára.   

Isten hozta valamennyiünket 
ide, az Ország Házába!

 Latorcai János
Az Országgyűlés keresztény-
demokrata alelnöke a Gábor 

Dénes-díj december 15-ei, par-
lamenti díjátadó ünnepségén 

mondta el feni beszédét

„A mérnöki hivatás felelősségteljes gyakorlásához az alapos szaktudáson felül széles látókörre, 
erkölcsi értékkel párosult jellemerőre és felelősségtudatra van szükség.”

Latorcai János beszéde a Gábor Dénes-díj átadóján
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Deák András Asztalitenisz 
Emlékverseny – tizenötödször
Sporttal és közösségi együttléttel 
emlékeztünk ismét Deák András 
barátunkra 2024. február 3-án, 
amikor a KDNP Sport és Élet-
mód Szakbizottsága és a Reg-
num Marianum SE hagyományos 
évenkénti asztalitenisz-emlék-
versenyén vettek részt keresz-
ténydemokrata, valamint egyházi 
közösségekbe tartozó barátaink. 
Az esemény helyszíne – az előző 
évekhez hasonlóan – a MOATSZ 
Ormai László asztalitenisz-csar-
noka volt.

András 16 évvel ezelőtt, 2007 
októberében hosszú, fájdalmas 
betegség után adta vissza lelkét 
Teremtőjének. Az MKDSZ bu-
dapesti elnöke, a XI. kerület or-
szággyűlési képviselője volt. 

A Regnum Marianum közösség 
aktív tagja volt, 6 gyerekes csa-
ládapaként példamutató családi 
életet élt.

Az ő emlékét felidézve rendez-
tük meg Fodor Artur barátommal 
(Bp. I. kerületi KDNP-elnök) idén 
már 15. alkalommal ezt az emlék-
versenyt, amelyen az évek során 
András régi barátai mellett egyre 
több fiatal is elindult, akik szemé-
lyesen már nem is ismerték őt.

A versenyt Kemenes Gábor 
nagykovácsi plébános, regnumi 
atya imája nyitotta meg, majd Sillye 
Jenő dalaival és tanúságtételével is-
mét megörvendeztetett bennünket.

A versenyt már évek óta két 
fő kategóriában rendezzük meg, 
amatőr és rendszeresen játszó ka-
tegóriákban. A versenyzőket az 
egyéni számokban korosztályok 
szerint is besoroljuk: serdülő, 
ifjúsági és felnőtt. Idén a 8 egyéni 
számban 77 versenyző indult, az 
5 páros számban pedig 76 fő.

A helyezettek éremdíjazásban 
részesültek, a verseny időtartama 
alatt büfé állt a versenyzők ren-
delkezésére.

Az ország számos területéről 
neveztek versenyzők, a korábbi 
Zala megyei KDNP elnök, Szirá-
ki István gyermekei és unokái 
közül hatan, a Nyírtéti Görög-

katolikus Közösségből heten, 
a Felvidéki Nemesócsáról és a 
Komáromszentpéteri Kossányi 
József Alapiskolából négyen-né-
gyen. Érkezett versenyző a Dél-
vidéki Tóthfaluból, Kaposvárról, 
a Budaörsi Szent József SE-ből 
négyen, és számos budapesti 
plébániáról (Városmajori Jézus 
Szíve, Krisztinavárosi Havas Bol-
dogasszony, Felsőkrisztinavárosi 
Keresztelő Szent János, Budai 
ciszterci Szent Imre, Gazdagréti 
Szent Angyalok, Béke téri Szent 
László, Albertfalvi Szent Mihály, 
Bosnyák téri Páduai Szent Antal, 
Mária utcai Jézus Szíve Jezsuita, 
Kispesti Nagyboldogasszony). A 

Zuglói, Budafoki és Rákoscsabai 
Református Egyházközségekből 
is többen részt vettek a verse-
nyen. A Regnum Marianum kis-
közösségek közül a Keddiekből 3 
generáció is részt vett, összesen 
tizennégyen, az Újpesti Regnum 
és a Mau-Mau is küldött verseny-
zőt. A Páli Szent Vince alapította 
Misszióstársaság Lazaristák és a 
Talentum Közösség is nevezett 
versenyzőket.

A versenyünket megtisztelte 
jelenlétével Gergely Gábor világ-
bajnok!

A Duna TV a Katolikus Kró-
nika című műsorában pár perces 
összefoglalót készített a verseny-
ről.

A Tűzszekerek című filmben 
az egyik főszereplő, Eric Liddell 
mondja: 

„Nekem nincs receptem arra, 
hogyan kell nyerni. A saját verse-
nyét mindenki másképp futja. De 
honnan jön az erő amely a verse-
nyen végigvisz? Belülről. Jézus 
azt mondta: »Mert íme, Isten Or-
szága bennetek van. Ha teljes szí-
vetekkel kerestek engem, bizony 
megtaláltok engem«. Életetek 
Krisztus szeretetében élitek, ez az 
a pálya, amelyena ti versenyetek 
a célig vezet.”

Reményünk szerint András 
már a célba érkezett!

 Zaymus Vince

A verseny két főszervezője között Gergely Gábor világbajnok


